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JANOVSKÉ LISTY KVALITNĚJI 
Jak už to bývá, všechno jednou končí. To se stalo i 

multifunkční tiskárně Nashuatec, na které se řadu let tiskly 

Janovské listy. Tiskárna má bezesporu právo pověsit si na 

tělo kokardu pro zasloužilého vítěze. Již v době, kdy ji 

obec zakoupila, nebyla nová. To jakou práci pro Janovou 

odvedla v dnešní době, kdy řada výrobků končí svoji dráhu 

brzy po záruce, si zcela určitě zaslouží úctu. 
     Jen pro bližší představu jakou práci tiskárna odvedla 

ročně na Janovských listech. Počet listů A3 u každého 

výtisku se víceméně ustálil na čísle sedm. Pro občany obec 

čtvrtletně tiskne 250 ks zpravodajů, což je celkem 1 750 

listů. Za rok 7 000 listů.  

     Malý exkurz do minulosti nám ukáže následující: v roce 

2009 se tisklo na pět listů a od roku 2010 v průměru na 

zmiňovaných 7 listů. To znamená, že tiskárnou jen pro 

Janovské listy za šest let prošlo 40 000 ks archů velikosti 

A3. Poněvadž se životnost počítá na velikost archu A4, 

jedná se o úctyhodných 160 000 ks archů. Připočteme-li 

další tisky a dobu, kdy tiskárna sloužila jinde, dosáhla 

svým výkonem na čísla, která dnes zaručují profesionální 

tiskárenské stroje. 

     Samozřejmě se to neobešlo bez oprav, jejichž nutnost 

byla stále častější. Poslední lednový výtisk zvládla tiskárna 

z posledních sil. Výměna optického válce a další opravy by 

vyšly celkově na částku, která se již blížila ceně nového 

stroje. Proto starosta obce Karel Eliáš předložil před 

zastupitele samostatný bod jednání – budoucnost tisku 

Janovských listů. Naskýtaly se dvě možnosti. Zadat tisk 

firmě nebo koupit novou tiskárnu a pokračovat 

v dosavadním způsobu tisku. 

     Pověřil redakci oslovením firem s žádostí o kalkulace. 

Z oslovených deseti firem se ozvalo sedm. Pro Janovou je 

svým způsobem nevýhodou nízký počet výtisků, poněvadž 

se tímto nachází v nejdražší zóně. Kalkulace předložil 

starosta zastupitelům k porovnání s kalkulací nákladů 

         Pokračování na straně 2 

 

ČAROVNÁ NOC – PLES HUMORNÝ  

I ČAROVNÝ 
Titulek naprosto přesně vystihuje atmosféru plesu ze 

sobotního večera, noci a brzkého rána. Ples jako druhý 

v pořadí uspořádalo Sdružení janovských rodičů. Letos 

opět v papučích a navíc v maskách. A to tedy byli 

neuvěřitelní ksichtové! 

     Sdružení janovských rodičů zůstalo po loňské premiéře 

věrné osvědčeným a dobře fungujícím prvkům. Proto jsme 

při čarovné noci v Janové opět mohli přivítat něžnou krásu 

taneční skupiny Benkari, jejichž rej ohnivých 

kostýmových barev naladil hosty k tanci tím 

nejpříhodnějším způsobem. Taneční kreace evokující 

vášeň a žár lidských emocí musel snad rozproudit krev i 

v těle ledové královny. Prostě vidět taneční skupinu 

Benkari je určitě zážitkem, který stojí za to! Vyvrcholením 

předtanečního vystoupení bylo, stejně jako vloni, vtažení 

hostů na parket do tanečního reje. 

     Stejně tak zůstala plesu věrná i výborná kapela Silver 

Men. Tito muzikanti se dali dohromady po dlouhých 

letech hudebního cestování po různých kapelách v 

regionu. Dnes, jako vyzrálí hudebníci přenášejí vlastní 

radost ze hry do sálu s takovou vervou, že pak není žádnou 

zvláštností to, co je dnes na tanečních zábavách všech typů 

velkou zvláštností, že lidé vtrhnou do kola již při první 

rundě. Mít na plese taneční skupinu Benkari a kapelu 

Silver Men je více než polovinou zaručeného úspěchu. 

     To by však nebyla významná akce v Janové, aby její 

oficiální program neoficiálně nenarušili známí narušitelé 

Džejmsovci. Samozřejmě se nemohlo, a my jsme všichni 

za to rádi, jednat o nic seriózního. Džejmsovci, to slovo už 

samo o sobě vyzařuje odpověď – bláznivá komedie. Pro 

mladší v překladu do současné češtiny – crazy comedy.  

     Do sálu vbelhalo za pomoci různých zdravotních 

pohybově podpůrných pomůcek několik desítek důchodců, 

    Pokračování na straně 2 
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JANOVSKÉ LISTY KVALITNĚJI 

    Dokončení ze strany 1 

současného způsobu tisku. Po podrobném rozboru a 

obšírné diskusi se předběžně zastupitelé rozhodli pro 

nákup tiskárny a pověřili starostu, aby na příštím zasedání 

předložil nabídky od firem v regionu. 

     Na dalším zasedání probíhala snad ještě podrobnější 

diskuse, kalkulačky pracovaly na plný výkon, zvažovaly se 

různé možnosti s výhledem na několik let dopředu. 

Nakonec se zastupitelé usnesli na zakoupení nové tiskárny. 

Porovnáním i těch nejlevnějších nabídek se zjistilo, že 

současný způsob tisku je téměř o polovinu levnější a 

návratnost investice by měla být zaručena již během 

udávané životnosti zařízení. 

     Samozřejmě, pokud by Janová tiskla svůj zpravodaj u 

profesionální firmy, měl by, jak se říká, jinou štábní 

kulturu. Ale dosavadním posláním Janovských listů byla 

především obsáhlá informovanost a ta u zastupitelů 

zvítězila. To však neznamená, že by se redakce do 

budoucna nechystala na dílčí změny ve vzhledu našeho 

zpravodaje. 

    text a foto: Radomír Dolanský 

 

ČAROVNÁ NOC – PLES HUMORNÝ  

I ČAROVNÝ 

        Dokončení ze strany 1 

kteří se rozhodli opustit toto slzavé údolí ve víru vášně a 

tance. Cestovní kancelář Poslední ejchuchu zajistila 

návštěvu plesu pod názvem Džejmsovy staré páky. Parta 

více či méně nepohyblivých důchodců se valila do sálu 

rychlostí asi tři metry za pět minut s transparenty 

dokazujícími jejich úžasnou paměť ve věci správného 

rýmování. Společnými síly, brzy dojdeme k cíli. Nebo: 

Společnými ruky, porazíme buky.  

     Babky s mávátky vzpomínaly na prvomájové průvody, 

kdy se cítily jako na přehlídce. Dědci vsadili na moderní 

styl doby a mlsali modré pilulky s nadějí, že tato noc bude 

opravdu čarovná pro veškeré jejich údy. K dvojnici Heleny 

Růžičkové se lísal zasloužilý soudruh dělník obtížen 

metály Brigád socialistické práce a samotného úderníka 

Sakmara. Džejmsovci jsou prostě nejlepší. Nebo šílení? 

Plesu se zúčastnil i prvorepublikový pan továrník s chotí. 

Jak se na honoru obce té doby slušelo, pohlížel na zájezd 

důchodců s patřičným despektem. Další stůl zase  

 

obsadila parta barevných klaunů zaručujících hromadu 

skopičin hned zkraje. Ze země Za devatero horami si přijeli 

zaplesat Fiona a Shrek. Zástupy obdivovatelů zelené 

dvojice stály frontu na společné fotografie a zelená se v ten 

moment stala barvou večera.  

     Poněvadž sláva janovských plesů hvězd se dotýká, 

navštívil čarovný večer i samotný Gaius Julius Caesar se 

svou, Římem odmítanou, milenkou Kleopatrou. Nechyběl 

ani známý Gaskoněc D´Artagnan s překrásnou královninou 

komornou Constance. Prostě ples v Janové nabízel různé 

pohledy do světa i nesvěta. 

     Oficiálně zahájila čarovný večer předsedkyně Sdružení 

janovských rodičů Lenka Pospíšilová. Poděkovala 

sponzorům a popřála hostům příjemné zážitky. Jak hned 

samotný začátek naznačil, ples v Janové byl opět plný 

smíchu, tance a dobré nálady až do brzkých, pro někoho 

možná pozdních, ranních hodin. 

A právě díky sponzorům mohl být ples roku 2015 v Janové 

takový, jaký byl. Děkujeme těmto sponzorům: 

Mobiko plus a.s., SATES MORAVA spol. s r.o., 

VESELÝ GRUNT s.r.o. Janová, VALMON, spol. s r.o., 

EICO PLUS s.r.o. Pospíšilovi, obec Janová, TJ Janová, 

ELPOS Josef Tkadlec, spol. s r.o., Autoservis Michal 

Halko, Líska o.s. Vsetín, KOVAR a.s. Leskovec, 

Koberce Ponorka, Pila Solanský, Čerpadla Tomáš 

Stříteský, Potraviny Jana Kotrlová, Masáže Pohoda 

Irena Maloušková, KOMPAKT VM s.r.o., lékárna 

Onyx Vsetín, Papírnictví Stanislav Olšák, Daniela a 

Josef Mikulcovi, Markéta Trlicová, Lenka a Karel 

Trlicovi, Michaela Šimčíková, Zlaťa Svobodová, 

Markéta Kajšová, Taťána Hradová. 

        text a foto: Radomír Dolanský 

 

Nová digitální tiskárna Kyocera 6970DN 

 



 

JANOVSKÉ LISTY          strana 3 

V JANOVSKÝCH LISTECH ŘÁDIL 

NOVINÁŘSKÝ ŠOTEK 
     V minulém vydání Janovských listů 4/2014 řádil, jak se 

to občas stává, novinářský šotek. Vyřádil se pořádně 

zrovna na jménu osoby, jíž bylo děkováno za dárek pro 

školu respektive obec. V článku Janovský betlém jsme 

jeho tvůrce pana Karla Matulu přejmenovali na Josefa.  

     Přestože rodina vzkazuje, že se na fotce poznal i 

s pozměněným jménem, omlouváme se za vzniklé 

nedopatření. Naopak děkujeme pozornému čtenáři Pavlu 

Hromadovi, který redakci na možný omyl upozornil. 

         text: Radomír Dolanský  

ZÁPIS Z 3. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 

KONANÉHO DNE 10. 12. 2014 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno 

v 17:00 hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo 

řádně svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 9 členů 

zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů zastupitelstva), 

takže zastupitelstvo je usnášeníschopné. Nepřítomna je 

Taťána Hradová, která je řádně omluvena. 

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Jana Machalce 

a Janu Halašovou a zapisovatelem Karla Eliáše. K návrhu 

nebyly vzneseny žádné protinávrhy.  

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Janová určuje 

ověřovateli zápisu Táňu Hradovou a Richarda Machalce a 

zapisovatelem Karla Eliáše. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 30/1214 bylo schváleno. 

Schválení programu: 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. Starosta 

obce navrhl doplnit o bod č. 14 - nákup nové výpočetní 

techniky pro potřeby OÚ. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Janová schvaluje 

zveřejněný program zasedání doplněný o bod č. 14. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 31/1214 bylo schváleno. 

Bod 2 – Žádost o souhlas s převodem vlastnických práv 

Starosta obce znovu předložil zastupitelům žádost o 

souhlas s převodem vlastnických práv k pozemku p.č. 

1067/23. majitelů Ing. Martin Fojtík a Alena Fojtíková. 

Sdělil stanovisko Ing. Machačové, která vyhotovila kupní 

smlouvu, že podle smlouvy nebránilo vlastníkům pozemek 

prodat s tím, že smluvní ujednání se vztahuje na nové 

nabyvatele a žádosti o souhlas s převodem nelze než 

vyhovět. Poté požádal o vysvětlení přítomného p. Fojtíka, 

který vysvětlil okolnosti prodeje pozemku. 

Návrh usnesení 32/1214: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje žádost manželů Fojtíkových o souhlas s 

převodem vlastnických práv k pozemku p.č. 1067/23 na 

nové majitele. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 32/1214 bylo schváleno. 

Bod 3 – Prodej pozemku. 

Starosta obce uvedl, že záměr obce prodat pozemek p.č. 

1800/9 a část pozemku p.č. 1800/15 byl zveřejněn na 

úřední desce. Žádost o koupi podali pouze manželé 

Kovaříkovi. Starosta obce navrhuje prodat pozemek těmto 

zájemcům za cenu 3,8 Kč/m
2 

Návrh usnesení 13/1214: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje prodej pozemku p.č. 1800/9 a část pozemku p.č. 

1800/15 za cenu 3,8 Kč/m
2
. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 33/1214 bylo schváleno. 

Bod 4 – Rozpočet obce Janová na rok 2015 

Starosta obce uvedl, že návrh rozpočtu visel na 15 dnů na 

úřední desce. Starosta obce dále uvedl, že v navrženém 

rozpočtu byly provedeny změny na následujících 

výdajových položkách: 2321 (-28 tis. Kč), financování 

(+28 tis. Kč), 2212 (+400 tis.  Kč), 2310 (-400 tis. Kč.). 

Příjmová část rozpočtu zůstala beze změn. Jiné změny 

nebyly navrženy.  

Návrh usnesení 34/1214: Zastupitelstvo obce schvaluje 

rozpočet obce Janová na rok 2015 včetně doplněných 

změn. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 34/1214 bylo schváleno. 

Bod 5 – Rozpočtové opatření č. 14 

Starosta obce předložil zastupitelům rozpočtové opatření 

č. 14. V tomto rozpočtovém opatření jsou zaneseny i 

změny, ke kterým došlo během roku a byly shledány 

auditem ze dne 10.12.2014 jako neschválené ve smyslu 

zákona. K tomuto tématu proběhla krátká diskuze. 

Návrh usnesení 35/1214: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočtové opatření č. 14 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 
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Usnesení č. 35/1114 bylo schváleno. 

Bod 6 – Informace k plánu inventur 

Starosta obce informoval zastupitele, že inventarizační 

komise byla proškolena k provedení inventur. Paní 

Kotrlová poskytla k provádění inventur podrobnější 

informace. Termín inventur byl stanoven na 22.12.214 

Návrh usnesení 36/1214: Zastupitelstvo obce Janová bere 

na vědomí informace starosta obce k provádění inventur. 

Bod 7 – Informace o pokračování akce „Kanalizace 

obce Janová“ 

Starosta obce informoval zastupitele o postupu prací. 

Uvedl, že každý týden v úterý se koná kontrolní den za 

účasti zadavatele, zhotovitele a technického dozoru 

investora, kde se řeší záležitosti této akce. Uvedl, že v 

letošním roce skončí stavební práce 19.12. a v příštím roce 

začnou podle počasí, nejdříve 6.1.2015. Předložil vyjádření 

společnosti „IDB – Janová TDI“ k práci technického a 

autorského dozoru na stavbě kanalizace. Přítomní občané z 

místní části Hořansko si stěžovali na ztížené podmínky, 

které jim tato stavba přináší. Požadovali nalézt řešení, 

které jim umožní lepší přístup k nemovitostem. Starosta 

obce přislíbil projednat se stavební firmou. 

Návrh usnesení 37/1214: Zastupitelstvo obce Janová bere 

na vědomí informace starosty obce k realizaci stavby 

„Kanalizace obce Janová“. 

Bod 8 – Příspěvky neziskovým organizacím 

Starosta obce předložil zastupitelům 2 žádosti o finanční 

příspěvek. Uvedl, že denní stacionář NADĚJE je využíván 

občanem Janové.  

Návrh usnesení 38/1214: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje poskytnutí příspěvku dennímu stacionáři 

NADĚJE, středisko Sychrov ve výši 5 000 Kč 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 38/1214 bylo schváleno. 

Návrh usnesení 39/1214: Zastupitelstvo obce Janová 

neschvaluje poskytnutí příspěvku Centru pro zdravotně 

postižené Zlínského kraje. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 39/1214 bylo schváleno. 

Bod 9 – Informace o činnosti Sdružení Valašsko-Horní 

Vsacko 

Starosta obce předložil zastupitelům návrh rozpočtu 

Sdružení Valašsko-Horní Vsacko na rok 2015. Dále 

zastupitele informoval o plánované výstavbě informačních 

tabulí. 

Návrh usnesení 40/1214: Zastupitelstvo obce Janová bere 

na vědomí informace starosty obce o činnosti Sdružení 

VHV. 

Bod 10 – Informace ze zasedání školské rady 

Daniela Mikulcová informovala zastupitele o zasedání 

Školské rady. Rada se zabývala těmito body: Problematika 

přestupu žáků do 6 ročníku, výuka českého jazyka v 

prvním ročníku, provoz školní družiny a spoluprací se 

Sdružením rodičů Janové. Zápis ze zasedání školské rady 

je přílohou zápisu. 

Návrh usnesení 41/1214: Zastupitelstvo obce Janová bere 

na vědomí informace Daniely Mikulcové o zasedání 

školské rady. 

Bod 11 – Povolení výherních hracích automatů 

Starosta informoval zastupitele, že obecní úřad obdržel 

žádost o povolení provozovat výherní hrací přístroje 

 

(VHP) v MZ kavárně, Janová 88. Uvedl, že řízení o 

žádosti je výkonem přenesené působnosti, kterou 

vykonává obecní úřad. Požádal zastupitele o názor na 

provozování VHP v obci. Žádný ze zastupitelů nebyl 

proti. Starosta obce uvedl, že žádosti bude vyhověno po 

splnění podmínek stanovených zákonem.  

Návrh usnesení 42/1214: Zastupitelstvo obce Janová bere 

na vědomí informace starosty obce o provozování VHP v 

MZ kavárně, Janová 88. 

Bod 12 – Program na volební období 2014-2018 

Starosta obce předložil zastupitelům k projednání návrh 

programové cíle na volební období 2014 – 2018. Uvedl, 

že tento plán předběžně projednal s Danielou Mikulcovou. 

Daniela Mikulcová doplnila, že program je spojením 

programů obou sdružení. Zastupitelé diskutovali nad 

jednotlivými body. Program je přílohou zápisu. 

Návrh usnesení 43/1214: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje programové cíle zastupitelstva obce Janová na 

volební období 2014 -2018. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 43/1214 bylo schváleno. 

Bod 13 Veřejné osvětlení v obci 

Starosta obce informoval zastupitele, o opravách 

veřejného osvětlení v obci. Dalibor Bartík předložil návrh 

na umístění světla na konec mostu naproti OÚ. Starosta 

obce uvedl, že již předběžně dohodl umístění tohoto světla 

i způsob jeho ukotvení.  

Návrh usnesení 44/1214: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje umístění nového světla veřejného osvětlení na 

konci mostu naproti OÚ.  

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 44/1214 bylo schváleno. 

Bod 14 Nákup nového počítačového vybavení 

Starosta obce předložil zastupitelům návrh na koupi 

nového počítačového vybavení pro kancelář starosty obce. 

Uvedl, že současné PC je již zastaralé a neodpovídá 

požadavkům kladeným na výkon a potřebný software.  

Návrh usnesení 45/1214: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zakoupení nového počítačového vybavení pro 

potřeby OÚ Janová. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 45/1214 bylo schváleno. 

Bod 15 Různé 

Starosta obce uvedl, že v kancelářích OÚ bude vyměněno 

lino a bude provedena oprava nábytku.   

Návrh usnesení 46/1214: Zastupitelstvo obce Janová bere 

na vědomí informace starosty obce o úpravách 

v kancelářích OÚ. 

Přílohy zápisu: 

1) Prezenční listina 

2) Zveřejněná informace o konání zasedání podle § 93 

odst. 1 zákona o obcích 

3) Rozpočtové opatření č. 14 

4) Schválený rozpočet na rok 2015 

5) Zápis ze zasedání školské rady 

6) Programové cíle pro volební období 2014-2018 
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ZÁPIS ZE 4. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 

KONANÉHO DNE 21. 1. 2015 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno 

v 17:00 hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo 

řádně svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 9 členů 

zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů zastupitelstva), 

takže zastupitelstvo je usnášeníschopné.  

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Taťánu 

Hradovou a Richarda Machalce a zapisovatelem Karla 

Eliáše. K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy.  

Návrh usnesení 47/0115: Zastupitelstvo obce Janová 

určuje ověřovateli zápisu Taťánu Hradovou a Richarda 

Machalce a zapisovatelem Karla Eliáše. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 47/0115 bylo schváleno. 

Schválení programu: 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. Starosta 

obce navrhl doplnit o bod č. 9 Směrnice 1/2015 – 

schvalování účetní uzávěrky Obce Janová 

Návrh usnesení 48/0115: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zveřejněný program zasedání doplněný o bod č. 

14. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 48/0115 bylo schváleno. 

Bod 2 – Rozpočtové opatření č.1 

Paní Kotrlová podrobně seznámila zastupitele s 

rozpočtovým opatřením č. 1. Poté odpověděla na dotazy. 

Návrh usnesení 49/0115: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočtové opatření č. 1. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 49/0115 bylo schváleno. 

Bod 3 – Prodej obecního pozemku. 

Starosta obce uvedl, že paní  Kocurková žádá o odkoupení 

pozemku ve vlastnictví obce. Uvedl, že pozemek je bývalá 

cesta, která se již jako cesta nepoužívá a část pozemku o 

kterou má paní Kocurková zájem je obklopena pozemky 

ve vlastnictví manželů Kocurkových. Jan Machalec 

doplnil, že obec tento pozemek nevyužívá. 

Návrh usnesení 50/0115: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje záměr obce prodat část pozemku p.č. 2759. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 50/0115 bylo schváleno. 

Bod 4 – Volba členů Výboru pro kulturu a sport 

Daniela Mikulcová navrhla, aby se členy Výboru pro 

kulturu a sport stali Bronislav Soukup a Richard 

Machalec. Danka Mikulcová uvedla, že nikdo 

z oslovených občanů neměl zájem být členem tohoto 

výboru. Výbor proto bude tříčlenný.  

Návrh usnesení 51/0115: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje doplnění Výboru pro kulturu a sport o 

Bronislava Soukupa a Richarda Machalce. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 51/0115 bylo schváleno. 

 

 

Bod 5 – Vydávání Janovských listů 

Starosta obce seznámil zastupitele se situací z vydáváním 

Janovských listů. Uvedl, že kopírka, na které se tisknou, 

není již pro jejich tisk vhodná a oprava by byla nákladná. 

Navrhl využívat pro tisk Janovských listů služeb některé 

z tiskáren, jejichž cenové nabídky zaslal Radomír 

Dolanský. Zastupitelé tento návrh nepodpořili a 

navrhovali spíše zakoupení černobílé tiskárny, na které 

by bylo možno tisknout formát A3. Jako důvod uváděli, 

že zakoupení tiskárny by bylo při dlouhodobém 

používání levnější. Rozhodnuto bude na příštím zasedání 

ZO. 

Bod 6 – Rekonstrukce komunikace 

Starosta obce informoval zastupitele, že by bylo vhodné 

provést rekonstrukci komunikace tam, kde probíhá 

výkop kanalizace. Uvedl, že je snaha obce požádat o 

dotaci na rekonstrukci komunikací a zapojit se do 

dotačních titulů, které budou v letošním roce vyhlášeny. 

První dotační titul na rekonstrukci komunikací vyhlásil 

Zlínský kraj. Byla oslovena firma MSS – projekt, která 

by zpracovala projektovou dokumentaci. Dále uvedl, že 

v této souvislosti je potřeba schválit některá usnesení. 

K těmto usnesením proběhla diskuze. 

Návrh usnesení 52/0115: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje firmu MSS – projekt s.r.o. na vypracování 

projektu na rekonstrukci komunikací v obci 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 52/0115 bylo schváleno. 

Návrh usnesení 53/0115: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje místní program obnovy venkova. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 53/0115 bylo schváleno. 

Návrh usnesení 54/0115: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zapojení do Podprogramu na podporu obnovy 

venkova PF02-15a vyčleňuje finanční prostředky na 

spolufinancování tohoto projektu. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 54/0115 bylo schváleno. 

Návrh usnesení 55/0115: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje výběrovou komisi na výběr zhotovitele 

k rekonstrukci komunikací v obci ve složení Karel Eliáš, 

Jan Machalec a Čestmír Čech. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 55/0115 bylo schváleno. 

Bod 7 – Knihovna 

Starosta obce informoval zastupitele o návštěvě zástupců 

Masarykovy veřejné knihovny ve Vsetíně, kteří 

doporučili provést některá dílčí opatření k zatraktivnění 

místní knihovny tak, aby došlo k nárůstu především 

mladších čtenářů. Starosta obce navrhl zvýšit roční 

příspěvek místní knihovně z 3 tis. Kč na 5 tis. Kč. 

Informoval zastupitele o možnosti zapojení do programu, 

kde by bylo možné získat dotaci na rekonstrukci 

knihovny. Tento dotační titul bývá vyhlašován 

každoročně. Daniela Mikulcová navrhla zapojit se do 

programu „Celé Česko čte dětem“. 

Návrh usnesení 56/1214: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zvýšení ročního příspěvku na nákup knih na 

5000 Kč. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 
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Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. Starosta 

obce navrhl přesunout bod č. 7 jako bod č. 3 a dále doplnit 

o bod č. 4 informace ředitele ZŠ a MŠ Janová.  

Návrh usnesení 60/0215: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zveřejněný program zasedání doplněný o bod č. 

3. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 60/0215 bylo schváleno. 

Bod 3 – Prodej obecního pozemku. 

Starosta obce uvedl, že záměr obce prodat byl vyvěšen na 

úřední desce a zájem projevila pouze manželé Kocurkovi. 

Paní Kocurková uvedla, že důvodem zájmu o tento 

pozemek je skutečnost, že okolní pozemky jsou v jejich 

vlastnictví (manželů Kocurkových) a chtějí tyto pozemky 

sjednotit. Pan Machalec uvedl, že pozemek je bývalá cesta, 

která se již jako cesta nepoužívá a obec nemá s uvedeným 

pozemkem žádný záměr. Starosta obce navrhl prodat tento 

pozemek za cenu 10 Kč/m2 s tím, že náklady na prodej 

bude hradit nabyvatel, který připraví i smlouvu a návrh na 

vklad. 

Návrh usnesení 61/0215: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje prodej pozemku p.č. 2759/2 manželům 

Kocurkovým za cenu 10 Kč/m2. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 61/0215 bylo schváleno. 

Bod 4 – Informace ředitele ZŠ a MŠ Janová 

Ředitel školy předložil zastupitelům „Výroční zprávu ZŠ a 

MŠ Janová za rok 2014“. Předložená zpráva hodnotí 

hospodaření školy. Zastupitelé navrhovali, aby předložená 

zpráva byla zveřejněna na webových stránkách školy.  

Návrh usnesení 62/0215: Zastupitelstvo obce bere na 

vědomí informace ředitele školy a schvaluje převedení 

kladného hospodářského výsledku do rezervního fondu 

školy. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 62/0215 bylo schváleno. 

Bod 5 – Rozpočtové opatření č. 2 

Paní Kotrlová podrobně seznámila zastupitele s 

rozpočtovým opatřením č. 2. Poté odpověděla na dotazy. 

Návrh usnesení 63/0215: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočtové opatření č. 2. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 63/0215 bylo schváleno. 

Bod 6 – Hodnotící zpráva za rok 2014 

Hodnotící zpráva za rok 2014 byla zastupitelům přeposlána 

před zasedáním zastupitelstva. Paní Kotrlová zastupitelům 

vysvětlila celkové příjmy, výdaje, financování, jednotlivé 

dotační tituly, transfery dle výkazu FIN 2-12. Součásti 

hodnotící zprávy je výkaz FIN 2-12, který je přílohou 

tohoto zápisu. Zároveň byla schválena účetní závěrka ZŠ a 

MŠ za rok 2014, která je uložena na OÚ. Hospodářský 

výsledek k 31. 12. 2014 je 40 105,69 Kč. Hodnotící zpráva 

bude vyvěšena na ÚD i na stránkách od 12. 2. do 6. 3. 

2015. 

Návrh usnesení 64/0215: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje hodnotící zprávu a účetní závěrku ZŠ a MŠ 

Janová za rok 2014. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 64/0215 bylo schváleno 

 

Usnesení č. 56/0115 bylo schváleno. 

Bod 8 – Směrnice 57/2015 – schvalování účetní 

uzávěrky Obce Janová 

Starosta obce informoval zastupitele, že je nutné 

aktualizovat směrnici o schvalování účetní závěrky Obce 

Janová. 

Návrh usnesení 57/2015: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Směrnici 1/2015 – Schvalování účetní závěrky 

Obce Janová. 

Bod 9 Různé 

Starosta obce předložil zastupitelům žádost o finanční 

příspěvek pro Sdružení pro rozvoj Soláně. Uvedl, že 

žádostí, které obec dostává, vybral jen tu, která je od 

sdružení, které působí v regionu. Dále uvedl, že Sdružení 

pro rozvoj Soláně se aktivně podílí na rozvoji 

komunitního a regionálního života. Připravuje výstavy, 

společensko-kulturní pořady, řemeslné dílny, hudební 

vystoupení apod., přispívá tak ke zvyšování návštěvnosti 

regionu a jeho zviditelnění. Finanční příspěvek by byl 

použit k propagaci a uchování lidových tradic a řemesel. 

Navrhl přispět částkou 1 000 Kč. 

Návrh usnesení 58/0115: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje přispět Sdružení pro rozvoj Soláně částkou 

1 000 Kč. 

Výsledek hlasování: Pro 1 (Eliáš), Proti 5 (Richard 

Machalec, Mikulcová, Halašová, Soukup, Olšák), 

Zdrželi se 3 (Bartík, Hradová, Jan Machalec) 

Usnesení č. 58/0115 nebylo schváleno. 

Daniela Mikulcová informovala o konání karnevalu pro 

děti a plesu pro dospělé. Dále navrhla zajistit pronájem 

zimního stadionu pro občany Janové. Starosta obce tento 

návrh přivítal a přislíbil zajistit pronájem. 

Přílohy zápisu: 

1) Prezenční listina 

2) Zveřejněná informace o konání zasedání podle § 93 

odst. 1 zákona o obcích 

3) Rozpočtové opatření č. 1 

4) Místní program obnovy venkova 

 

 

ZASTUPITELSTVA OBCE JANOVÁ 

ZÁPIS Z 5. ZASEDÁNÍ KONANÉHO 

DNE 11. 2. 2015 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1. Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno 

v 17:00 hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo 

řádně svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 9 členů 

zastupitelstva (z celkového počtu 9 členů zastupitelstva), 

takže zastupitelstvo je usnášeníschopné.  

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Taťánu 

Hradovou a Jana Machalce a zapisovatelem Karla Eliáše. 

K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy.  

Návrh usnesení 59/0215: Zastupitelstvo obce Janová 

určuje ověřovateli zápisu Taťánu Hradovou a Jana 

Machalce a zapisovatelem Karla Eliáše. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 59/0215 bylo schváleno. 

Bod 2 – Schválení programu:  
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Bod 7 – Inventarizace majetku za rok 2014 

Inventarizační komise provedla inventarizaci majetku a 

závazků za rok 2014. Inventarizační soupisy byly 

zastupitelům přeposlány k prostudování. Dalibor Bartík, 

předseda inventarizační komise zastupitele informoval o 

průběhu a výsledku inventarizace. Paní Kotrlová, účetní 

obce zastupitele blíže seznámila s inventarizačními 

soupisy a jejími přílohami. Po diskuzi zastupitelé 

inventarizaci schválili. Veškeré doklady týkající se 

inventarizace jsou uloženy na OÚ. 

Návrh usnesení č.65/0215: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje inventarizaci majetků a závazků za rok 2014. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 65/0215 bylo schváleno 

Bod 8 – Schválení zhotovitele na rekonstrukci 

komunikace 

Starosta obce informoval zastupitele, že 9. 2. 2015 

proběhlo výběrové řízení na zhotovitele stavby 

„Rekonstrukce MK v obci Janová“. Výběrového řízení se 

zúčastnilo 7 firem. Hlavním kritériem tohoto výběrového 

řízení byla cena. Nejnižší nabídku podala firma MOBIKO 

plus a.s., kterou výběrová komise doporučila vybrat ke 

zhotovení stavby.   

Návrh usnesení 66/0215: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje uzavření smlouvy o dílo na Rekonstrukci MK 

v obci Janová s firmou MOBIKO plus a.s.. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 66/0215 bylo schváleno. 

Starosta obce informoval zastupitele, že Obec Janová se 

zapojí do dotační výzvy, kterou otevřel ROP Střední 

Morava na fyzickou revitalizaci území. Vzhledem k tomu, 

že podání žádosti je náročnější, byly osloveny firmy, které 

s touto žádostí obci pomohou. Dále uvedl, že většina 

prací, které tyto firmy budou vykonávat, patří mezi 

uznatelné náklady. 

Návrh usnesení 67/0215: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje firmu NELL PROJEKT s.r.o. k vypracování 

projekčních prací, firmu BM asistent s.r.o. k vypracování 

žádosti a Ing. Pilařovou, k provedení výběrového řízení a 

administraci projektu.  

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 67/0215 bylo schváleno. 

Bod 9 – Vydávání Janovských listů 

Starosta obce předložil zastupitelům nabídku firmy P. M. 

Caroline na multifunkční zařízení, na kterých by bylo 

možné tisknout Janovské listy. Uvedl, že cenová nabídka 

této firmy je na úrovni internetových cen a je pro obec 

velmi výhodná. Dále uvedl, že tato firma poskytuje obci 

servis na tiskárny a je s jejími službami spokojena. Dále 

zastupitelům předložil zpravodaje okolních obcí, které si 

nechávají zpravodaje tisknout v tiskárně.  Uvedl, že 

kvalita a zpracování je na vyšší úrovni, než je tomu u 

zpravodaje obce Janová. Zastupitelé navrhli pořídit pro 

tisk Janovských listů laserovou tiskárnu KYOCERA FS-

697DN. Po diskuzi se rozhodli nevyužít nabídku firmy P. 

M. Caroline na pronájem této tiskárny a navrhli její 

zakoupení. 

Návrh usnesení 68/0215: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zakoupení laserové tiskárny KYOCERA FS-

697DN od firmy P.M. Caroline. 

 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 1 (Eliáš), Zdrželi se 1 

(Halašová) 

Usnesení č. 68/0215 bylo schváleno. 

Bod 10 – Smlouva o zřízení věcného břemene 

Firma Arpex Morava s.r.o., která zastupuje firmu ČEZ 

Distribuce a.s., zaslala návrh smlouvy o zřízení věcného 

břemene k pozemku p.č. 1066/4 za účelem umístění 

zemního kabelu k připojení odběrného zařízení na 

pozemku č.p. 1151.  Zastupitelé měli možnost se s touto 

smlouvou seznámit již před jednáním ZO. Starosta obce 

doporučil její schválení. 

Návrh usnesení 69/0215: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje uzavření Smlouvy o zřízení věcného břemene 

č. IV-12-8009498 s firmou ARPEX MORAVA s.r.o. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 69/0215 bylo schváleno. 

Bod 10 – Změna územního plánu 

Starosta obce seznámil zastupitele obce se žádostí 

realitního družstva SATURN na změnu územního plánu 

k parcelám 1352/7 a 1352/2. Tato firma přinesla návrh 

na změnu územního plánu dopoledne před zasedáním 

ZO. Zastupitelé diskutovali o tomto návrhu. Doporučili 

zjistit bližší informace o pozemcích, které se návrh 

změny dotýká. Zastupitelé odložili rozhodnutí na 

následující zasedání zastupitelstva. 

Bod 12 Různé 

Starosta obce předložil zastupitelům nabídku firmy 

EKO-KOM a.s. na bezplatné zapůjčení 

velkoobjemových nádob na tříděný odpad. Zastupitelé 

diskutovali umístění nádob. Navrhli využít této nabídky.  

Starosta obce informoval zastupitele o možnosti čerpat 

příspěvky od ÚP na zřízení pracovního místa na veřejně 

prospěšné práce. Uvedl, že pro letošní rok došlo ke 

zvýšení příspěvku na mzdové náklady na 14 000 Kč. 

Uvedl, že obec Janová se bude snažit zapojit se do tohoto 

projektu. 

Starosta obce uvedl, že Obec Janová 17. 3. 2015 

proběhne v ZŠ Janová slavnostní vítání občánků, v rámci 

kterého se Obec Janová zapojí do akce „Moje první 

kniha“.   

Zastupitelé diskutovali možnost příspěvku na přípojky ke 

kanalizaci, které budou muset používat čerpadlo. 

K tomuto tématu se vrátí na dalším zasedání 

zastupitelstva. 

Starosta obce informoval, že 7. února proběhlo na 

zimním stadionu Na Lapači bruslení pro janovskou 

veřejnost. Uvedl, že akce byla úspěšná a Obec Janová se 

ji pokusí zopakovat. 

Zastupitelé obce diskutovali možnost přijmout vyhlášku 

o podomní prodeji. Starosta obce zajistí do příštího 

zastupitelstva více informací. 

Zastupitelé diskutovali o zvýšení ceny pronájmu ve 

sportovní hale. Bude projednáno na následujícím 

zasedání ZO. 

Přílohy zápisu: 

1) Prezenční listina 

2) Zveřejněná informace o konání zasedání podle § 93 

odst. 1 zákona o obcích 

3) Rozpočtové opatření č. 2 

4) Hodnotící zpráva za rok 2014 
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dobrovolný sbor v roce 1871 ve Velkém Meziříčí. 

Dobrovolný sbor v Janové byl založen roku 1897 pod 

názvem Dobrovolná jednota hasičská obce Johanová, župa 

Bubelova. V roce 2017 oslaví náš sbor 120 let od svého 

založení. 

     V roce se SDH Janová zaměřilo především na prevenci, 

poněvadž, jak se starosta vyjádřil, čím více práce je na 

úseku prevence, tím méně je jí pak na úseku represe. Ne 

vše se na tomto úseku daří. Jako problematické se 

opakovaně jeví zrušení preventivních komínových 

prohlídek v roce 2000. Podle zákona můžou tyto prohlídky 

provádět pouze firmy, které na tomto úseku podnikají. 

Sbory dobrovolných hasičů můžou tuto činnost provádět u 

občanů pouze na jejich osobní žádost. 

     Sboru se také v roce 2014 nepodařilo dohodnout se 

Základní a Mateřskou školou Janová na účasti ve výtvarné 

soutěži Požární ochrana očima dětí, kde dosáhly děti 

z Janové v minulých letech výrazné úspěchy. Soutěž 

v současnosti koordinuje Okresní sdružení hasičů 

s vedením škol a školek. SDH Janová plánuje do této 

soutěže zapojit i hasičský dorost Janové. 

     Na úseku represe se podařilo i navzdory značnému 

pracovnímu vytížení jednotlivých členů, zúčastnit se 

několika soutěží. Stalo se tak především díky aktivnímu 

přístupu ze strany velitele sboru Richarda Machalce a 

zástupce velitele Jaroslava Šimčíka. Například 3. května 

za velmi špatného počasí se členové SDH Janová 

zúčastnili obvodového kola v požárním sportu v Jablůnce. 

Janová se zde ze čtrnácti družstev umístila na slušném 

sedmém místě. Na soutěži v Semetíně se družstvo umístilo 

v druhé polovině tabulky, ale na soutěži O pantok starosty 

okrsku na Bobrkách obsadilo družstvo SDH Janová čtvrté 

místo. 

     V srpnu se jednotka zúčastnila námětového cvičení 

v Rokytnici při příležitosti 110. let od založení SDH 

Rokytnice. Jednalo se o dálkovou dopravu vody 

z Rokytnice do Machalova dvora. V říjnu se pak zúčastnila 

dálkové dopravy vody v Lutonině. V listopadu se konal na 

Dušné nácvik hledání pohřešované osoby.  

     Bolestí místního sboru je zastaralá technika, především 

zásahový automobil, který již řadu let přesluhuje, a to jen 

díky mnoha hodinám členů SDH strávených při jeho 

údržbě. I když je jednotka určena k místním zásahům, 

vzhledem k rozsáhlému a členitému katastru obce se již 

několikrát potvrdila nutnost obnovy technického vybavení. 

Pořízení nového vozu vyplývá i z aktivit na poli 

mládežnického výcviku, kdy současným vozidlem není 

možné převážet nezletilé osoby. 

     V roce 2012 se po určité časové proluce podařilo 

v Janové znovu oživit práci s mládeží. Tato činnost 

úspěšně pokračuje po dobu tří let. Úspěšnost družstev 

mladších a starších hasičů má vzrůstající tendenci. Na 

tomto místě vzdal starosta SDH Janová hold vedoucím 

kroužku Richardu Machalcovi a Janě Machalcové za jejich 

trpělivost, obětavost a nasazení při práci s těmito dětmi. 

Při trénincích, ale i s organizací na soutěžích vedoucím 

dlouhodobě vypomáhá bratr Aleš Čabla a v dnešní době 

již i odrostlí bývalí členové mládežnických družstev. 

     Mládežnická družstva se zúčastňují mimo soutěže i 

dalších akcí konaných v obci. Například vánočního 

jarmarku, kde nabízeli své vlastnoruční výrobky, které 

VÝROČNÍ VALNÁ HROMADA HASIČŮ 

2015 
Dne 25. ledna 2015 se v kavárně ZZJM sešli členové 

Sboru dobrovolných hasičů Janová, aby zhodnotili svoji 

činnost za rok 2014 a vytyčili si hlavní body činnosti pro 

následující rok 2015. 

     Valnou hromadu jako každý rok zahájil a slovem 

provázel jednatel sboru bratr Karel Janiš. Přivítal všechny 

přítomné bratry a sestry, hasičskou mládež a hosty. 

Především pak za Okresní sdružení hasičů bratra Jana 

Bělíčka, za okrsek č. 1 Vsetín bratra Libora Dvořáka, za 

SDH Ústí sestru Pavlu Fojtovou, za SDH Lhota u Vsetína 

bratra Martina Kazmiře, za SDH Hovězí manžele 

Martincovi a Miloše Filu, za obec Janovou starostu Karla 

Eliáše, za TJ Tatran Janová místopředsedkyni Taťánu 

Hradovou a redaktora zpravodaje obce Janová. 

     Před zahájením jednání požádal bratr Janiš přítomné, 

aby minutou ticha vzdali hold zesnulým bratrům z SDH 

Janová, Jaroslavu Chudějovi, Janu Miločíkovi, čestnému 

předsedovi okrsku Janu Bělíčkovi staršímu a starostovi 

Okresního a krajského sdružení hasičů Josefu Krajčovi. 

     Po zajištění technikálií nutných k průběhu výroční 

valné hromady se ujal slova starosta SDH Janová bratr Jiří 

Pončík se zprávou o činnosti za rok 2014 a návrhem úkolů 

na rok 2015. Na úvod se starosta Pončík s potěšením 

zmínil, že po komunálních volbách se do vrcholného 

orgánu obce, tedy zastupitelstva, dostali také dva členové 

výboru SDH.  

     Rok 2014 byl také významný pro všechny dobrovolné 

sbory v republice, poněvadž uběhlo 150 let od založení 

prvního českého sboru dobrovolných hasičů. Stalo se tak 

v roce 1864 ve Velvarech. Na Moravě byl ustaven první 
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vyrobili při zimních schůzkách ve zbrojnici. Jejich 

manuální zručnost a netradiční vzhled výrobků potvrdil 

zájem kupujících. Podle starosty Pončíka je činnost 

mládeže důležitá i z hlediska generační výměny a 

zachování funkčnosti hasičského sboru v obci. 

     Na rok 2015 si janovští hasiči předsevzali další 

zušlechťování prostor hasičské zbrojnice. I nadále se 

zaměří na přípravu družstva dospělých na soutěže 

v hasičském sportu a v tomto duchu pokračovat i v práci 

s mládeží. Hasiči budou rovněž pokračovat ve sběru a 

svozu elektrických spotřebičů, popřípadě železného šrotu. 

V plánu na rok 2015 jsou rovněž dvě kulturní akce kácení 

máje a hodové oslavy, takzvané vodění barana. Závěrem 

starosta SDH Janová Jiří Pončík poděkoval všem členkám 

a členům, rodinným příslušníkům za činnost a podporu 

sboru. Velké poděkování patří rovněž sponzorům, tj. 

manželům Lence a Karlu Trlicovým, Karlovi 

Solanskému, Richardovi a Janě Machalcovým, firmě 

DNK stavební společnost s.r.o. Za spolupráci 

poděkoval TJ Tatran Janová, Mysliveckému sdružení 

Janová – Ústí a Obecnímu úřadu Janová. 

Po zprávách pokladníka a revizní komise následovala 

volba výboru SDH Janová na období 2015 – 2019 a to ve 

složení: Jiří Pončík starosta SDH Janová, Josef Holec 

místostarosta, Karel Janiš jednatel, Richard Machalec 

velitel, Jaroslav Šimčík místovelitel, Michal Tkáč strojník, 

Ing. Ladislav Macek hospodář, Jana Machalcová vedoucí 

mládeže, Jan Machalec preventista, Ing. Karel Trlica 

kulturní referent, Josef Machalec organizační referent, 

Petr Olšák člen výboru. Starosta SDH, velitel, místovelitel 

i výbor byli jednomyslně zvoleni. Stejně tak bylo 

odsouhlaseno složení kontrolní a revizní komise. 

Následovalo velmi příjemné oživení programu ve formě 

básničky autorky Heleny Zmeškalové, jejíž syn je členem 

mládežnického družstva hasičů Janové. Básnička vznikla 

na přání mladých hasičů a je především velkou poklonou a 

poděkováním za trpělivost jejich vedoucím Richardu a 

Janě Machalcovým, jakož i Aleši Čablovi. Zároveň 

ukazuje jak „o nervy“ může někdy probíhat příprava na 

soutěže a samotný boj o vteřiny. Básnička vlastně 

dokazuje opravdové zaujetí pro věc družstva mladších 

hasičů z Janové. Určitě i oni zaslouží velké poděkování a 

obdiv, že se týden co týden vrhají znovu a znovu do bojů, 

i když by mohli bez námahy bojovat u počítačových her. 

Básničku přednesla jedna z nejaktivnějších členek 

mládežnického družstva hasičů Klára Katrušáková. 

 

Každý týden před zbrojnicí scházíme se společně, 

pod vedením Ríši, Janči a Aleše, daří se nám výtečně. 

Na tréninku každou středu za každého počasí, 

mladší, starší trénujeme své útoky na časy. 

Daří se nám vážně skvěle, všechno nám jde od ruky, 

o vteřiny zlepšujeme štafety a útoky. 

Škoda, že přes tuto snahu v soutěžích jsme neuspěli, 

i když jsme se snažili a vyhrát hodně chtěli. 

Zásadně však při závodech a ne doma při nácviku, 

všechno, co má držet spolu, rozpojí se v okamžiku. 

Někdy se holt nepodaří spojit všechno dokonale, 

takže jinde než z proudnice voda stříká ve finále. 

A když vodu nenasajem nebo selže mašina, 

tak rázem do nedohledna mizí výhry vidina. 

Za chyby co provedli jsme, druhý už by nadával, 

Ríša jenom hlavou kroutil a v dlaních ji schovával. 

A protože dobře věděl, že to takhle nejde dál, 

pro zlepšení našich časů mašinu nám poskládal. 

Jana v naší společnosti vždycky je moc ráda, 

na soutěžích obětavě pozor na nás dává. 

Ze srdce a celou duší štěstí vždycky přeje nám, 

na útoky z nervozity raděj se však nedívá. 

I když se nám nedaří, tak nás stejně pochválí, 

co bychom si bez Janči, Aleše a bez Ríši počali? 

Jménem mladých hasičů, děkujem vám pěkně, 

slibujem, že pro vás jednou budem stát na bedně. 

Možná… 

 

Bylo to fakt pěkné. To se mně velice líbilo,“ pronesl 

jednatel sboru bratr Janiš po této milé vsuvce a vyjádřil 

tak pocity snad všech přítomných. 

     Následovalo ocenění členů. Ocenění předal starosta 

sboru Jiří Pončík a delegát Jan Bělíček. Čestné uznání 

Sboru dobrovolných hasičů Janová za činnost pro sbor 

udělil sbor sestře Martině Žebrákové a sestře Janě 

Machalcové. Dále byli oceněni nejstarší členové sboru 

bratr Karel Trlica a bratr Jan Pončík. Ocenění za 40 let 

činnosti pro sbor bylo předáno starostovi SDH Janová, 

bratru Jiřímu Pončíkovi.  

     Poté byla otevřena diskuse, do které se přihlásil jako 

první bratr Libor Dvořák. Všechny úvodem pozdravil jak 

za hasiče z Ústí, tak za okrsek č. 1. Upřímně prohlásil, že 

hasičům z Janové zdravě závidí velkou a krásnou věc, 

činnost s mládeží. Jménem hasičů z Hovězí pozdravil 

výroční valnou hromadu bratr Martinec. Všem navzájem 

popřál, aby se setkávali spíše jen na soutěžích a 

společenských akcích než u zásahů.  
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Žadatelé o členství v MS Janová – Ústí, Josef 

Mikulenčák ml. (horní foto vlevo) a Rostislav Labaj 

(spodní foto vpravo) 

Poté byla otevřena diskuse, do které se přihlásil jako první 

bratr Libor Dvořák. Všechny úvodem pozdravil jak za 

hasiče z Ústí, tak za okrsek č. 1. Upřímně prohlásil, že 

hasičům z Janové zdravě závidí velkou a krásnou věc, 

činnost s mládeží. Jménem hasičů z Hovězí pozdravil 

výroční valnou hromadu bratr Martinec. Všem navzájem 

popřál, aby se setkávali spíše jen na soutěžích a 

společenských akcích než u zásahů.  

     Dále vystoupil v diskusi starosta obce Janová Karel 

Eliáš. Jako předřečníci vyzdvihl úspěšnou práci s mládeží 

a při té příležitosti poděkoval za činnost jejich vedoucím. 

Připomněl, že i jeho děti se zúčastňují jako členové 

mladých hasičů soutěží, takže ví, co jejich práce obnáší. 

Připomněl, jak důležitá je práce dobrovolných sborů, což 

občané poznali hned zpočátku roku, kdy se hasiči účastnili 

zásahu při požáru komína. Popřál tedy sboru, aby to byl 

poslední výjezd v tomto roce. 

     V diskusi všechny pozdravil za SDH Lhota u Vsetína 

bratr Kazmiř a mladým hasičům popřál, aby si nezoufali, 

že jednou to vítězství přijde. Dále pozdravila valnou 

hromadu zástupkyně TJ Tatran Janová Taťána Hradová. 

Poděkovala hasičům za jejich činnost, ocenila činnost 

mládeže a vyslovila přání, aby spolupráce SDH a TJ byla 

na tak dobré úrovni jako doposud, ne-li intenzivnější.  

     Následně požádal o slovo delegát valné hromady bratr 

Jan Bělíček. Pozdravil všechny jménem Okresní sdružení 

hasičů ve Vsetíně, jménem svým i jménem svého sboru 

Vsetín město. Prozradil, že na valné hromady do Janové 

jezdí velmi rád, neboť je zde vždy příjemná atmosféra. 

Poněvadž se blíží výročí založení sboru v Janové, již nyní 

Jan Bělíček přislíbil na oslavy vyšší finanční podporu. 

Rovněž upozornil na možnost získání dotace na opravu 

historické hasičské techniky, kterou SDH Janová vlastní. 

Co se týká práce s mládeží, uvedl Jan Bělíček, že v okrsku 

má mírně stoupající trend. Vyzdvihl tuto práci jako velmi 

cennou, ale i pracnou. Proto doporučil všem, kteří můžou 

činnost hasičské mládeže, aby ji podporovali, jak jen bude 

možné. 

     Po uzavření tohoto bodu byla výroční valná hromada 

SDH Janová v roce 2015 ukončena. 

         text a foto: Radomír Dolanský 

 

VÝROČNÍ ČLENSKÁ SCHŮZE 

MYSLIVECKÉHO SDRUŽENÍ  

JANOVÁ – ÚSTÍ 
Členskou schůzi zahájil a řídil jednatel sdružení Pavel 

Hloch. Po přivítání všech přítomných a schválení bodů 

programu předal slovo předsedovi Mysliveckého sdružení 

Janová – Ústí Josefu Mikulenčákovi, který přednesl zprávu 

předsedy.  

     Josef Mikulenčák přivítal myslivce, přátele myslivosti. 

Jako vzácné hosty přivítal nově zvoleného starostu obce 

Ústí Vladimíra Kováře, rovněž nově zvoleného starostu 

obce Janová Karla Eliáše. Zároveň jim popřál jménem 

mysliveckého sdružení k zvolení do funkcí starosty. Za 

SDH Ústí přivítal Jana a Martina Mončkovy, za SDH 

Janová Karla Janiše, za TJ Tatran Janová Taťánu 

Hradovou a dlouholetého kamaráda, redaktora  

 

Janovských listů. 

     Výčet akcí za rok 2014. Soutěž O flašku předsedy na 

střelnici v Pozděchově vyhrál Pavel Bambuch. Mezi 

střelci z kulových zbraní vyzdvihl předseda přesnou 

střelbu Miloše Bařáka. V dubnu se myslivci ze sdružení 

poprvé účastnili otvírání studánek v Janové. Deštivé 

počasí odradilo mnoho příznivců této akce. Začátkem 

května proběhla brigáda na opravu mysliveckých zařízení. 

     Dlouhodobým cílem sdružení je větší seznámení a 

zlepšení pohledu na práci myslivců očima veřejnosti. 

Proto byli spolupořadateli dětského dne v Ústí. Děti se 

prošly honitbou, vyzkoušely si střelbu ze vzduchovky, 

skrývaly různé věci pro aport psů a na závěr si mohly 

opéct špekáčky. Vrcholnou akcí roku byla pro sdružení 

červencová rocková noc ve sportovním areálu v Janové. 

Rockové přitvrzení znamenalo vyšší návštěvu mladší 

generace. Podle ohlasů byla většina návštěvníků 

spokojena nejen s muzikou, ale i s mysliveckými 

specialitami. 

     Rok 2015 bude pro sdružení přelomový. V první řadě 

se jedná o transformaci z mysliveckého sdružení na 

myslivecký spolek a z toho plynoucí vytvoření nových 

stanov. Tento rok bude také rokem volebním. Závěrem 

předseda mysliveckého sdružení Josef Mikulenčák 

poděkoval obecním úřadům v Janové a Ústí za podporu 

myslivosti. Myslivcům poděkoval za účast na akcích a 

plnění všech úkolů. Po zprávě hospodáře Jana Machalce o 

počtech zvěře, kvalitě dokrmování a odlovu se slova ujal 

Karel Halaš, pokladník sdružení, následovaný Richardem 
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Machalcem zástupcem kontrolní a revizní komise.  

     Poté jednatel mysliveckého sdružení Pavel Hloch 

přednesl plán práce na rok 2015. Z nejdůležitějších akcí to 

bude sčítání zvěře, pravidelné střelby v Pozděchově, které 

zároveň slouží pro kontrolu kulových zbraní před sezónou. 

V červnu chystá myslivecké sdružení procházku pro děti 

z Janové a Ústí.  

     Největší akci pro veřejnost, co do rozsahu, uspořádají 

myslivci 8. srpna, kdy ve sportovním areálu TJ Tatran 

Janová uspořádají taneční zábavu s velmi oblíbenou 

skupinou STRAM a dalšími hosty. K tomuto bodu dodal 

starosta Mikulenčák, že v minulosti byla Janová akcemi 

tohoto typu vyhlášená, takže je názoru, že by se měly tyto 

akce pro lidi znovu dělat. 

     Dále výroční členská schůze projednávala dvě žádosti 

přijetí za členy MS Janová – Ústí. Jednalo se o Josefa 

Mikulenčáka mladšího a Rostislava Labaje. Pavel Hloch 

přečetl krátce dosavadní práci Josefa Mikulenčáka 

mladšího pro sdružení a předal členské základně 

doporučení přijmout jmenovaného do řad sdružení. Poté 

byl Josef Mikulenčák mladší hlasováním přijat za 

právoplatného člena. Rostislav Labaj požádal o přijetí 

vzhledem k změně svého bydliště. Zde výbor doporučil, 

jak je ustáleným zvykem, aby byl žadatel přijat na roční 

zkušební lhůtu jako povolenkář. To bylo také členskou 

základnou odhlasováno. 

     V diskusi připomněl hospodář sdružení důležitost 

sčítání zvěře a požádal členskou základnu, aby se dostavili 

všichni. Výroční schůzi pozdravil za SDH Janová jednatel 

hasičů Karel Janiš. Poděkoval myslivcům za dosavadní 

spolupráci a popřál jim mnoho úspěchů pro jejich práci 

v přírodě. K tomuto přání se připojili i zástupci SDH Ústí. 

 

     V úsměvném tónu přednesl zdravici starosta Ústí 

Vladimír Kovář, který sice vzpomněl nepříznivý stav 

poklesu počtu srnčí zvěře, ale jinak poctil sdružení 

poklonou za jejich výborné výsledky, a jak doslovně 

uvedl: „Dějí se tady úžasné věci, takže jen tak dále.“ 

     Za sportovce z Janové pozdravila členskou schůzi 

Taťána Hradová. Popřála myslivcům, aby se jim všechny 

naplánované akce podařilo úspěšně uskutečnit. Dále 

pozdravil jednání starosta obce Janová Karel Eliáš. Ujistil 

myslivce, že dosavadní podpora myslivosti bude i nadále 

ze strany obce pokračovat. Uvedl také, že si osobně váží 

také aktivit myslivců na poli kultury a při akcích pro děti 

a všem popřál hodně úspěchů do nadcházející lovecké 

sezóny. 

     Dalším příspěvkem do diskuse byly informace Zuzany 

Mikulenčákové stran Státní veterinární správy, týkající se 

odstřelů lišek, vakcinace zvěře, odevzdávání vzorků černé 

zvěře, odčervování zvěře nebo vakcinace loveckých psů 

proti vzteklině. Laik z tohoto příspěvku teprve zjišťoval, 

jak náročná a záslužná je práce myslivců při ochraně 

zdravé fauny v honitbě. 

     Dále v diskusi upozornil Ivo Zgarba na změny 

v zákonech ohledně platnosti zbrojních průkazů a 

především na zmírnění zákazu používaní optiky s nočním 

viděním, které se uvolnilo rozdělením používaných 

technologií do jednotlivých skupin. Zakázaným 

doplňkem, na který lze ovšem získat výjimku, je pouze 

noktovizor se záměrnou osnovou. Řada dalších 

noktovizorů nebo termovizí nebo digitální kameru 

umístěnou na puškohledu nepatří mezi zakázané doplňky. 

     Následně jednatel sdružení Pavel Hloch uzavřel 

diskusi, poděkoval všem zúčastněným a především 

kuchařkám Zuzaně Mikušové a Jiřině Machalcové, které 

pro slavnostní výroční schůzi Mysliveckého sdružení 

Janová – Ústí připravily jelení svíčkovou. Za svoji 

náročnou práci si myslivci slavnostní chod zcela jistě 

zaslouží. 

    text a foto: Radomír Dolanský 

 

VALNÁ HROMADA TJ TATRAN 

JANOVÁ 
První březnový den se v kavárně ZZJM uskutečnila valná 

hromada sportovců obce Janová. Všechny přivítal člen 

výboru TJ Michal Lucbauer. Setkání zahájil citátem: 

Nikdy nepochybujte o tom, že by malá skupina 

přemýšlivých, odhodlaných lidí mohla změnit svět. Ve 

skutečnosti je to jediná věc, která ho kdy změnila. 

     Poté vyzval přítomné k uctění památky sportovců, 

kteří již nejsou mezi námi: Jaroslav Chuděj a Jan Miločík. 

     Následující zprávu o činnosti za rok 2014 přednesl 

předseda TJ Tatran Janová Dušan Bazalka. Připomněl, že 

v letošním roce uběhne 25 let od nové registrace TJ 

Tatran Janová, která k 31. 12. 2014 eviduje 156 členů. Na 

konci roku 2013 to bylo 142 členů. Členskou základnu 

tvoří 117 mužů a 38 žen, z toho je 24 v kategorii seniorů 

(14 mužů a 10 žen). Tuto základnu zastupoval 

sedmičlenný výkonný výbor a jemu podřízený fotbalový 

výbor. Oba byly zvoleny na valné hromadě v roce 2014. 



 



 

JANOVSKÉ LISTY          strana 14 

za kulturní zpestření akcí, které je mnohdy 

nezapomenutelné. 

     Výbor TJ Tatran Janová si dává rovněž dlouhodobý 

úkol – sledování dotačních titulů, které by umožnily 

rekonstrukci sportovního areálu. V loňském roce žádné 

z potřebných programů nebyly vypsány. Poněvadž je však 

pravděpodobné, že během let 2015 – 2020 budou potřebné 

tituly vypsány, chce mít TJ připravený projekt 

rekonstrukce. 

     Na hřišti se v loňském roce realizovala oprava 

východní zábrany u fotbalového hřiště. Došlo k ní sice 

později, především z finančních důvodů. Realizace 

proběhla po finanční injekci obecního úřadu. Poděkování 

patří také firmě Strabag a.s., která dodala obrubníky, jakož 

i formě DNK stavební společnost s.r.o., která dodala 

materiál pro betonáž. 

     Jedním z nejdůležitějších úkolů roku 2014 bylo 

založení mládežnického oddílu kopané. V první polovině 

roku proběhla jednání se zástupci Zbrojovky Vsetín 

především díky aktivitě Martina Zbranka a pro sezonu 

2014/2015 byl vytvořený nový fotbalový tým mládeže. 

     Výroční zprávu o stavu fotbalu v Janové, kterou 

vypracoval Václav Mikušek, přednesl pro jeho 

nepřítomnost Lubomír Čabla. Ze zprávy vyplynulo, že po 

nadějném začátku sezony došlo k poklesu výkonnosti a 

fotbalové mužstvo Tatran Janová je v současné chvíli na 

posledním místě tabulky. 

     Zcela jiná je situace u mužstva mládežnické kopané, 

kterému se věnuje právě Lubomír Čabla. Po podzimní 

sezoně mají mládežníci na kontě pět vítězných utkání 

z celkových sedmi, kdy jedno utkání prohráli až na 

penalty. Jako jediné mužstvo porazila Janová nejlepší 

Hošťálkovou. Mládežnická Janová má i nejlepšího střelce 

okresní soutěže mladších žáků Šimona Karlíka 

s dvaadvaceti vstřelenými góly na kontě. Mladí fotbalisté 

si také vyzkoušeli několik turnajů s mužstvy z vyšších 

soutěží. 

     Za staré pány přednesl zprávu Bronislav Soukup. Jako 

obvykle byla proložena vtipnými vsuvkami, aby si 

přítomní členové TJ mohli promasírovat bránici. Všechny, 

kdo by chtěli staré pány kontaktovat, hned v úvodu 

upozornil, aby nechodili na tréninky, poněvadž jsou neradi 

rušeni. Nejlépe je navštívit je po tréninku v kavárně 

ZZJM. Mužstvo se v minulém roce zúčastnilo turnaje na 

Hovězí, kde obsadili 4. místo z osmi mužstev. Poté 

zahájili přípravu na další soutěže, kterými byly Memoriál 

Jiřího Hnátka v Ústí a Memoriál Antonína Soukupa 

v Janové. Oba zmíněné turnaje mužstvo starých pánů 

vyhrálo. 

     Další zprávu o činnosti přednesla Zdenka Chudějová 

zástupkyně turistů. Snahou janovských turistů je, aby byla 

jejich činnost zdravá, zajímavá a pohodová. Každý jejich 

výlet má konkrétní cíl a tím i smysl a význam. Při 

neustálém zrychlování životního tempa působí aktivní 

pobyt v přírodě blahodárně na zdraví člověka. Turisté 

z Janové pěstují především pěší turistiku, ale v minulém 

roce zařadili do programu i několik cykloturistických 

výletů. 

     Navštívili řadu památek, zajímavosti v regionu, ale i 

mimo něj. Poté Zdenka Chudějová seznámila přítomné 

sportovce jmenovitě se seznamem vycházek, výletů a 

zájezdů za rok 2014, 

     Cíle TJ Tatran Janová jsou: organizovat sportovní 

činnost v Janové, napomáhat rozvoji veřejného života a 

kultury v obci, udržovat a upravovat zařízení v majetku TJ 

Tatran Janová. Hlavním úkolem roku 2014 bylo sestavení 

vyrovnaného rozpočtu a odpovědně přistupovat k nakládání 

s finančními prostředky. Zde předseda zmínil, že změny 

samozřejmě přinesly nevoli některých členů, ale k nápravě 

jiná cesta nevedla. 

     Dalším bodem byl návrh nových stanov dle pokynů 

ČUS. Pokyny obdržel výbor během měsíce února s tím, aby 

nové stanovy začaly platit nejpozději od roku 2016. 

S návrhem stanov se mohli seznámit všichni účastníci valné 

hromady. 

     Neméně důležitým úkolem je pro TJ revize stávajících 

smluv o reklamě a získávání nových sponzorů. Smlouvy 

prošly úpravou dle nového občanského zákoníku. Při této 

příležitosti Dušan Bazalka poděkoval všem sponzorům, 

kteří podporovali celoročně akce pořádané tělovýchovnou 

jednotou. Nepodařilo se zajistit významné sponzory na 

podporu kopané. To však bylo způsobeno také současným 

stavem fotbalu v Janové.  

     Spolupráce s obecním úřadem, základní školou a 

ostatními složkami byla dalším bodem zprávy o činnosti. 

Dle vyjádření spolupráce s obecním úřadem probíhala na 

velmi dobré úrovně, což se projevilo na všech 

organizovaných akcích. Předseda poděkoval za mediální 

podporu akcí TJ, ale i za vyšší finanční podporu. Tímto 

vyjádřil taktéž poděkování současnému starostovi, který 

zvýšení finanční pomoci podpořil. S ostatními složkami si 

TJ navzájem při akcích vychází vstříct. Dušan Bazalka 

především vyzdvihl spolupráci s humoristickou skupinou 

Džejmsovci, jak za konkrétní pomoc při pořádání akcí, tak 
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zájezdů za rok 2014, které se počítaly na desítky. Mezi 

akcemi turistů byla také finanční pomoc na obnovu chaty 

Libušín, kterou uspořádali ve spolupráci s obcí a výtěžek, 

12 100 Kč, předali osobně se starostou obce Janem 

Machalcem řediteli rožnovského muzea Jindřichu 

Ondrušovi. 

     Zdenka Chudějová rovněž vzpomněla na setkání 

s Ondřejem Suchým a následnou elektronickou 

korespondencí s umělcem, kterou zprostředkovává Pavel 

Hromada, rovněž účastník řady turistických akcí.  

     V závěru své zprávy poděkovala Zdenka Chudějová 

všem turistům, kteří se stali dopisovateli Janovských listů 

z turistických výprav, všem, kteří se více jak čtyři roky 

věnují turistice v Janové. Poděkovala obci, jejímu 

minulému i současnému vedení, řediteli školy za 

propůjčování prostor na jednotlivé akce, Janě Pončíkové 

za vedení turistické kroniky, redaktorovi Janovských listů, 

který zviditelňuje akce nejen turistů a přispívá tak 

k popularizaci obce. Velké poděkování Pavlu Hromadovi 

za vytvoření hymny janovských turistů a zajištění její 

realizace pěveckým sborem. 

     Na samotný závěr přednesla paní Chudějová poslední 

sloku hymny janovských turistů. 

Jestli s námi jednou půjdeš, 

litovat toho nebudeš. 

Zážitek ti zajistí, 

ti janovští turisti. 

     Zprávu o činnosti rekreačních sportů přednesl Josef 

Pončík. V současné době působí v TJ Tatran Janová tři 

skupiny rekreačních sportovců. Turistika, badminton a 

volejbal. Badmintonu se věnuje v obci asi 25 sportovců, 

schází se v tělocvičně a trénují několikrát týdně. Účastní se 

různých turnajů. Volejbalisté se rovněž schází po většinu 

roku pravidelně. Pro zpestření jezdí v letních měsících hrát 

plážový volejbal na Hovězí. V roce 2014 se uskutečnily 

dva volejbalové turnaje, které uspořádali Džejmsovci za 

podpory tělovýchovné jednoty. 

     Dalším oživením programu byla žádost pokladníka 

Jaromíra Zbranka, který upozornil na dlouhá léta v této 

funkci a možnost výměny. Na to mu odpověděl Luděk 

Halaš: „Děláš to dobře, dělej to dál.“ A tak za smíchu 

členské základny byl problém s žádostí pokladníka 

vyřešen. 

     Následně proběhlo schvalování nových stanov, které 

byly bez připomínek schváleny a poté Michal Lucbauer 

otevřel diskusi. Jako první se přihlásil Martin Zbranek. 

Poděkoval výboru TJ za realizaci mládežnické kopané 

v Janové a především Lubomíru Čablovi, který se 

mládežníků ujal. Seznámil přítomné s výsledky jednání ve 

Vsetíně, kdy se rýsuje, že by přibližně 10 mladých 

fotbalistů mohlo přijít ze Vsetína a podpořit tak rozvoj 

mládežnické kopané v Janové. Kladně kvitoval zapojení 

nových hráčů přímo z Janové, například Šimona Babovce, 

bratrů Kuníkových, Pavla Bambucha. Rovněž upozornil, 

že v týmech mládežníků můžou hrát i děvčata. Smíšená 

družstva má řada klubů v okolí. 

     Opětovně se do diskuse přihlásil předseda TJ Dušan 

Bazalka s příspěvkem ohledně tvorby webových stránek. 

TJ Tatran Janová má své stránky: www.tatran.janova.cz. 

Stránky se budují již přibližně od loňského léta s pomocí 

Karla Eliáše a z materiálů poskytnutých Josefem Holcem 

a Radomírem Dolanským. V této souvislosti oslovil 

přítomné členy, pokud by věděli o zájemci, který by chtěl 

pomoci TJ jako administrátor udržovat tyto stránky 

aktivní, budou sportovci za takového člověka velmi rádi. 

     Jako další se do diskuse přihlásil starosta obce Karel 

Eliáš. Úvodem všechny pozdravil a poděkoval za činnost, 

kterou v obci TJ jako největší složka vykonává nejen 

v oblasti sportu, ale i v kultuře. Ujistil sportovce, že 

podpora ze strany obce bude i nadále pokračovat. 

Vyzdvihl činnost mládežnické kopané, ale i to, že se TJ 

podařilo dostat do černých čísel. Popřál tělovýchovné 

jednotě, ať se jí daří a aby muži dokončili jarní sezónu 

s lepšími výsledky než doposud.  

     Dva náměty předložil v diskusi Jaroslav Tomanec 

starší. Poněvadž za dobu, kdy byly u haly tělocvičny 

vysazeny tůje, se již použitá štěpka rozložila, navrhl, zda 

by obec neuvolnila obecní traktor s vlečkou, aby dovezl 

novou zásobu z pily Solanský. Jako další věc připomněl 

možnost obnovit jednání s majitelem části pozemků za 

tělocvičnou, panem Kamenickým, aby odprodal obci nebo 

TJ tento pozemek a obec mohla upravit vzhled vjezdu do 

obce, který v současné době vypadá více než žalostně. 

Podotkl, že když se Janová v posledních letech natolik 

zviditelňuje mnohými aktivitami, či prostřednictvím 

článků redaktora zpravodaje v regionálních médiích, bylo 

by velmi vhodné upravit i vjezd do obce. 

Za SDH Janová pozdravil valnou hromadu sportovců 

jejich starosta Jiří Pončík a popřál do dalšího období řadu 

sportovních úspěchů. S dalším krátkým příspěvkem se 

přihlásil Pavel Hromada. Jeho příspěvkem bylo velké 

poděkování Zdence Chudějové a jejímu manželovi 

http://www.tatran.janova.cz/
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Stanislavovi. Protože, jak uvedl, všichni, kdo někdy 

pořádali nějakou akci, dobře ví, jak náročné takové 

přípravy jsou. Proto popřál manželům Chudějovým, a tím 

i všem turistům, aby jim nadšení pro pořádání akcí 

vydrželo co nejdéle. Jménem Mysliveckého sdružení 

Janová – Ústí poděkoval za spolupráci jeho předseda Josef 

Mikulenčák. Především poděkoval Jaromíru Zbrankovi za 

vstřícnost a trpělivost při chystání akcí myslivců v areálu 

TJ. 

    text a foto: Radomír Dolanský 

 

FLORBALOVÝ MINITURNAJ JAKO 

POMOC DĚTEM 
     Nejednalo se o žádnou monstrakci s hvězdami českého 

sportu nebo dokonce showbyznysu na podporu dobré věci, 

sledovanou předními médii. Dokonce šlo pouze o několik 

desítek kamarádů a známých, kteří se v předvánočním 

shonu dokázali vzepřít davovému šílenství a přišli si 

zahrát florbal, aby se pokusili alespoň o trochu víc rozzářit 

vánoční hvězdu tam, kde chybí nejvíce. 

     Spolupořadateli akce byla Základní a Mateřská škola 

Janová a obec Janová. Oba tyto subjekty uspořádaly již 

v létě 2014 výpravu dětí a dospělých občanů z Janové do 

Dětského centra Zlín. Centrum je nestátní zdravotnické 

zařízení pro děti vyžadující okamžitou pomoc. Tedy 

v překladu do lidštiny jsou zde děti, které se ocitly ve 

svých rodinách v krizové situaci a vlastně mnohdy neví, 

co je v nejbližší budoucnosti čeká. Takovou situaci často 

nezvládají dospělí, natož děti. 

Proto slíbil ředitel janovské školy a školky Michal 

Lucbauer dětem respektive zlínskému centru již v létě, že 

se i nadále bude snažit pomáhat. Před Vánoci takové sliby 

platí dvojnásob. V tělocvičně v Janové se proto sešla parta 

dobrých chlapů, kteří poskládali tři družstva florbalistů, 

aby si zasoutěžili na miniturnaji a navíc pomohli těm 

nejpotřebnějším, kteří na Vánoce nebudou doma. 

     A protože nic není zadarmo, hned od začátku se 

z přátel stali nesmiřitelní soupeři. Sváděli líté bitvy o 

každičký míček, o každičký centimetr palubovky. Protože 

se přece jen nehrálo „o zlaté gatě“, zkoušely obě strany co 

chvíli přesvědčit rozhodčího, že by měl změnit rozhodnutí 

právě v jejich prospěch. Pokud nebyli úspěšní, museli se 

snažit bojovat. Jejich snaha sice nepřenášela hory, ale 

často posunovala branky, posunovala dokonce celé hřiště 

nebo alespoň části mantinelů a někdy přes mantinely 

posunovala i samotné hráče. Ale to už byla zakázaná   

 

snaha. 

     Přestávky osvěžoval hudbou a vtipnými komentáři 

Pavel Sekula, dnes již známá osobnost a dýdžej v Janové. 

Jiné osvěžení zase v předsálí nabízel Láďa u pípy a hrnce 

klobás. Takže přemíra adrenalinu ze zápasů zde byla 

plánovitě tlumena, aby se zase po hvizdu rozhodčího 

probudila k dalším sportovním vzepjetím. 

     V Janové letos všechna mužstva stála na bedně, a to i ti 

úplně poslední. Ale i kdyby ne, stejně by se stali vítězi 

úplně všichni, kteří svou přítomností podpořili hezkou 

myšlenku. Určitě těmto chlapům, ale i pořadatelům akce 

můžeme poděkovat a říct, že mají srdce na pravém místě.  

     Dětem ve zlínském centru na Burešově asi nemohli 

popřát šťastné a veselé Vánoce. Ale všichni můžeme 

doufat, že i díky florbalovému miniturnaji v Janové, budou 

všechny jejich následující dny v životě třeba jen o trošičku 

méně bolestné. Vánoční hvězda svítí pro všechny děti na 

světě a skřítkové i víly jim určitě splnili jejich tajná přání. 

Ony vlastně nejsou tajná. Kdo by nechtěl domov a lásku?! 

        text a foto: Radomír Dolanský 

JANOVSKÉ SPORTOVNÍ HRY 

PODRUHÉ 
     Trochu krkolomnými výpočty přivítali sportovci a 

pořadatelé TJ Tatran Janová, tedy dva v jednom, účastníky 

a diváky Janovských sportovních her 2014. Krkolomnými 

z toho důvodu, že první ročník nazvali nultým, takže tento 

ročník byl prvním, ale hry přesto byly druhé. Nicméně i 

letos se potvrdilo, že původní nápad sportovců, uspořádat 

mezi vánočními a novoročními svátky setkání plné 

pohybu, soutěžení, srandy a pěkných cen pro vítěze i 

přihlížející, byl výborný. 

     I v tomto roce přilákala akce TJ Tatran Janová řadu 

nadšenců především z Janové, ale i z širokého okolí. I 

přespolním byly hry 2014 otevřeny. Pro řadu soutěžících 

jde o velmi příjemnou změnu, kdy zavaleni horami 

sladkostí a jiných pochoutek, které se mění v příjem 

desetitisíců kalorií, můžou vyskočit od televize, děti od 

úžasných nových dárků a trochu si protáhnout zlenivělou 

kostru. Takto se rozhodlo devět pětičlenných týmů: Kinder 

Surprise, Turisti, Trlicovi, Lochnesky, Gougoni, No Name, 

Chrobáci, Marini a Džejmsovci.  

Stejně jako v prvním ročníku připravili pořadatelé z TJ 

Tatran Janová řadu různých disciplín, konkrétně volejbal, 

badminton, stolní tenis, malý florbal, skok do dálky – 

kaskády, běh svázaných dvojic, skákání sounož s míčem, 
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přetahování lanem, hod na koš, hod na cíl, lavička – lžička 

– míček, šipky a střelba na branku míčem. Některé 

disciplíny byly pouze pro zástupce družstev a většina byla 

vhodná i pro děti. Tím si pořadatelé zajistili účast 

rodinných klanů. Takže některé klany zažívaly pocity jako 

starověký klan McLoadů táhnoucí do bitvy v úvodu 

výborného filmu Highlander. Motto filmových hrdinů 

„zůstat může jenom jeden“ se v Janové přizpůsobilo 21. 

století a výsledek zněl: Zvítězit může jenom jeden (klan). 

Pro oko diváka pak byly tyto bitvy mnohem lákavější, 

poněvadž rodinný klan obětuje vše, jedná-li se o společnou 

věc. 

     Celý kolotoč soutěží provázel slovem a hudbou Pavel 

Bartoň, známá osobnost nejen valašského regionu, 

například coby ředitel velmi úspěšného vsetínského Alceda 

– střediska volného času, ale třeba i jako basák žádané 

kapely Waťák Kabát revival. Samotné soutěžení zahájil a 

soutěžící přivítal předseda TJ Tatran Janová Dušan 

Bazalka. Spoustu úspěchů v soutěži popřál účastníkům 

Janovských sportovních her starosta obce Janová Karel 

Eliáš, rovněž aktivní účastník sportovních her. Samotný 

start zahájil zpěvem hymny Janovských sportovních her 

Michal Lucbauer, člen výboru TJ Tatran Janová, ale také 

ředitel Základní a Mateřské školy Janová. Text hymny sice 

do rukou dostali i družstva, ale přece jen, zpěv není 

sportovní disciplína, tak to, víceméně zůstalo na vedení TJ 

Tatran Janová. 

     Hned poté se klany vrhly do soutěžení. Nadšené 

výkřiky, frenetické povzbuzování toho či onoho rodinného 

klanu, ale sem tam i slzičky těch nejmladších bojovníků, 

které ještě nezocelily bitvy o body. Tam pomohla náruč 

maminky nebo pohlazení babičky, ale i chlapské poplácání 

od tatínka. Mnozí předváděli neskutečné výkony. Ti, 

kteří si mysleli, že zvednout nohu a udělat krok je jejich 

životní maximum, se najednou vznášeli vzduchem, jen 

aby posunuli klan na vyšší příčky. Celé odpoledne 

provázely výbuchy smíchu a veselé obličeje, poněvadž 

především šlo o příjemně strávené odpoledne mezi 

přáteli sportu. 

     A poněvadž takzvané sváteční kalorie byly 

neuvěřitelně rychle spalovány, byly v předsálí pozornými 

hosteskami průběžně doplňovány. Zájem o jejich služby 

byl veliký, takže i obsluha měla zajisté svůj sportovní 

den. Hned za dveřmi nabízeli pokušitelé možnost výhry 

řady pěkných cen. Losy byly rozprodány během chvíle. 

Vystavené odměny byly totiž dostatečným lákadlem. 

Taktéž odměny pro vítězná družstva přitahovaly značnou 

pozornost. Množství cen ale i celková podpora akce byla 

velkou zásluhou řady sponzorů. Mnozí z nich podporují 

akce všech složek v Janové opakovaně a dlouhodobě. 

Poděkování patří samozřejmě naprosto všem, kdo 

podporují všechna odvětví společenské činnosti v obci, 

nyní tedy Janovské sportovní hry 2014. Jsou to: Obec 

Janová, TJ Tatran Janová, DNK stavební společnost 

s r.o., Richter + Frenzel s.r.o., RSTS, a.s. Taťána 

Hradová, Valmon spol. s r. o., Penzion Kavárna 

Janová, ELPOS Josef Tkadlec, Papírnictví Stanislav 

Olšák, Ing. Trlicovi Lenka a Karel, AM Prodejny 

potravin s.r.o. Lubomír Kotrla, MOBIKO plus, a.s., 

VESELÝ GRUNT s.r.o. pálenice Janová, Kovařík 

Robin, SPORTEN, Dobeš Radim, COOP Jednota, 

Kotrlová Jana.    

     Zvládnout takový nápor adrenalinu bylo místy docela 

složité, a tak se není co divit, že pořadatelé měli plné 
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ruce práce udržet v běhu rozjetý kolos třinácti soutěží a 

pětačtyřiceti soutěžících. Jak se zápisy v tabulce s body 

přehouply přes polovinu, kroky soutěžících a jejich 

příznivců stále častěji mířily právě k ní a tak přibyla další 

disciplína – výpočty možného umístění. 

     Závěrečný kolotoč mezi zbylými pěti soutěžemi 

vybičoval bojovnost klanů na maximum. Tabulka stále 

zřetelněji ukazovala naděje jednotlivých družstev a 

decibely podpory skokově narůstaly. Soutěž byla v závěru 

napínavá doslova jako malé gatě na špagátě. Mezi klany a 

výsledkovou listinou kmitali jednotliví vyslanci ať už 

dobrých či špatných zpráv. A byl konec! Dolétl poslední 

míček, zabodla se poslední šipka, dokutálel se poslední 

balon a doplachtil poslední soutěžící. Úplný konec to 

vlastně nebyl. Poslední slovo měla výsledková listina. 

Poněvadž se na třetí pozici umístily dva týmy, a to Trlicovi 

a Turisti, muselo rozhodnout, stejně jako minulý rok, 

přetahování lanem.  

     Na třetím místě se tedy umístil klan Trlicovi. Druhé 

místo získali Gougoni a první místo získali, společně 

s obhajobou loňského titulu, Marini. Odměněn byl i 

nejmladší a nejstarší účastník soutěže, Benjamin Eliáš a 

Stanislav Chuděj. Další družstva se od čtvrtého místa 

umístila v tomto pořadí: Turisti, Džejmsovci, No Name, 

Chrobáci, Lochnesky společně s Kinder Surprise. Výborný 

den, za který náleží pořadatelům TJ Tatran Janová a 

sponzorům velké poděkování. 

     Hned v následujících dnech začali sportovci přemýšlet 

nad novinkami pro rok 2015. Vypadá to například, že by 

mohla vzniknout družstva složená z širší rodinné základny, 

z Janovjanů, kteří by se sjeli na sportovní klání ze světa. 

Takže doufejme, že se za rok sejdeme již na třetím 

ročníku třetích Janovských sportovních her.  

       text a foto: Radomír Dolanský 

KARNEVAL STÁLE OBLÍBENĚJŠÍ 
Tentokrát byly místa u stolů na karnevalu obsazené snad 

do posledního místečka. Na dětský karneval v Janové, 

pořádaný již tradičně Sdružením janovských rodičů, přijela 

opět řada více i méně známých osobností ze všech 

možných světů nesvětů. Ze skutečného, z pohádkového, ze 

záhrobí a dokonce i z pekla. Dokonce i návštěvníci z říše 

hmyzu, kteří nás po většinu roku obtěžují, zde vzbuzovali 

úsměv.  

     Bodejť by se děti na karnevalu v Janové necítily jako 

v ráji, když jej s Honzou Rohlíkem a jeho doprovodem 

ovládaly dvě nezbedné čertice. Dvořit zástupům 

překrásných princezen se přijeli princové z blízka i daleka, 

rekové z bitev dotáhli, aby se poklonili kráse zdobené 

korunkami. Bok po boku se mezi nimi proplétali pavoučci, 

zombie, Old Shatterhand, pokrevní bratr Vinnetoua, 

berušky, motýlci, policistky, čarodějnice, klauni a desítky 

dalších hostů, na které si jen člověk vzpomene. 

     A cože všechna ta stvoření v janovské tělocvičně 

dělala? Jen lapěla a na sebe čučela? To ani ve snu! Rejdila 

po hale jako zběsilá od začátku do konce. Dospělí si museli 

dávat velký pozor, aby nezašlápli nějakého toho broučka. I 

tak o srážky nebyla nouze. Vše ale končilo ve zdraví se 

štěstím a smíchem. 

     O zábavu vší té drobotiny se postaral již zmíněný 

dýdžej Honza Rohlík se svým doprovodem. Takže u 

některých her a soutěží asistovaly princezny na vdávání, u 

těch ztřeštěných nemohly chybět čertice Pavlína a Zlaťa. 
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lékárna Onyx Vsetín, Papírnictví Stanislav Olšák, 

Daniela a Josef Mikulcovi, Markéta Trlicová, Lenka a 

Karel Trlicovi, Michaela Šimčíková, Zlaťa Svobodová, 

Markéta Kajšová, Taťána Hradová. 
     text a foto: Radomír Dolanský 

 

 

Všechna ponaučení o slušném chování, která se rodiče po 

celý rok s obrovskou trpělivostí snažili svým dítkům 

vtloukat do hlavy, to čertice zahodily a pošlapaly během 

několika vteřin. A tak nezbývalo drahým rodičům než 

pokrčit rameny a zopakovat si velmi staré, leč pravdivé 

přísloví: Čiň čertu dobře, peklem se ti odmění. 

     Ale děti si čertice, princezny, kouzelníky a především 

Honzu Rohlíka zamilovaly než by člověk řekl švec. Visely 

na jeho rtech a doslova odezíraly, co za lumpárny pro ně 

připravil. Řádit, poskakovat, ječet a metat kozelce, aniž by 

byly v jednom kuse okřikovány – to bylo pro děti 

opravdové nebe, peklo, ráj. A těchto laskomin jim Honza 

Rohlík a jeho kamarádi nabídli plnou náruč. 

     Nakonec i rodičové, babičky a dědečci zářili pýchou a 

radostí nad svými ratolestmi. Bodejť by ne, když tolik 

radosti a štěstí zářilo z dětských očí. Smál se celý sál. Kdo 

se podíval na sportovní halu zvenčí, potvrdil by, že i ona 

se usmívala.  

Sobotní odpoledne prozářil v Janové smích, štěstí, 

kamarádství a radost ze života. To vše díky neúnavné 

snaze Sdružení janovských rodičů a přízni řady sponzorů, 

kteří hmotou své podpory přispěli k vzniku nehmotného, 

neviditelného a přece krásného „něčeho“ na dětském 

karnevalu v Janové. Poděkování patří firmám a 

jednotlivcům: Mobiko plus a.s., SATES MORAVA spol. 

s r.o., VESELÝ GRUNT s.r.o. Janová, VALMON, spol. 

s r.o., EICO PLUS s.r.o. Pospíšilovi, obec Janová, TJ 

Janová, ELPOS Josef Tkadlec, spol. s r.o., Autoservis 

Michal Halko, Líska o.s. Vsetín, KOVAR a.s. 

Leskovec, Koberce Ponorka, Pila Solanský, Čerpadla 

Tomáš Stříteský, Potraviny Jana Kotrlová, Masáže 

Pohoda Irena Maloušková, KOMPAKT VM s.r.o., 
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předškoláka.  

Předškoláci si však již v lednu vyzkoušeli, jaké to je být 

v lavici, když přišli na den „Předškoláci ve škole“, který 

pravidelně každý rok uskutečňujeme.  

     Předškoláci seděli v jedné třídě s žáky naší školy, kteří 

se jim věnovali při plnění úkolů. Paní učitelka bedlivě 

sledovala, jak se dítě zapojuje v kolektivu, jestli dovede 

reagovat na otázky, jak pracuje. Současně také sledovala 

nedostatky, které pak v případě potřeby individuálně 

sdělila rodičům po zápisu ve škole.  

     Celkem bylo přijato pět dětí a dva budoucí prvňáčci 

mají odklad školní docházky. Začátek příštího školního 

roku je sice ještě daleko, ale čas uběhne jako voda a my se 

už teď na ně těšíme a věříme, že začátek nového školního 

roku bude pro ně novým příjemným krokem do života. 

       foto a text: archiv školy 

 

LYŽAŘSKÁ ŠKOLIČKA MALÝCH 

JANOVJÁNKŮ III 
Po dvou letech jsme uspořádali lyžařskou školičku malých 

Janovjánků. Sněhové podmínky nám vloni nedovolily 

nikam vycestovat a teprve s nečekaným přívalem sněhu na 

konci ledna jsme letos mohli opět lyžařskou školičku 

uskutečnit.  

     Ve středu dopoledne ještě probíhalo slavnostní 

předávání pololetního vysvědčení a odpoledne jsme se 

vydali na cestu směr Vsacký Cáb za lyžařským 

dobrodružstvím.  Letos se na lyžařský kurz přihlásilo 20 

dětí ze ZŠ. Jeden lyžař byl z mateřské školy. Doplnily nás 

děti, které prošly školou v Janové a jsou nám pořád věrní.  

     Na Vsackém Cábu nás přivítalo nádherné zimní počasí 

a již po cestě jsme sledovali stromy, které byly jako 

z pohádky o Mrazíkovi. Sněhové podmínky pro lyžování 

byly ideální. Lyžařský kurz probíhal pod vedením 

instruktorů Pavla Bartoně a Jakuba Boháče, kteří výborně 

organizačně zvládli celé čtyři dny. 

Veškerý čas věnovali lyžařským dovednostem od těch 

nejmenších až po ty nejstarší.  

     Po celou dobu našeho pobytu na Vsackém Cábu se o 

nás výborně staral personál horského hotelu Vsacký Cáb. 

Počasí nám vycházelo, kromě jednoho dne, kdy byla velká 

mlha, a my jsme museli dopolední výcvik zkrátit. 

Účastníci lyžařské školičky se zdokonalovali přímo před 

KARNEVAL VE ŠKOLE 
Na čtvrtek 26. února jsme ve škole naplánovali karneval. 

Společně s dětmi jsme se připravovali již od pondělí.  

     V hodinách českého jazyka, výtvarné výchovy, hudební 

výchovy jsme se seznamovali, jak takový karneval vypadá 

a jak se na něj připravit. Vyprávěli jsme si karnevalové 

zážitky, které mají děti z minulých let, připravovali jsme si 

plakáty a učili se psát pozvánky. A nechyběla ani samotná 

příprava na výzdobu třídy. 

     A karnevalové veselí mohlo vypuknout. Hudba hraje a 

začíná průvod masek. Masky se poté představovaly. O 

každé z nich jsme se dozvěděli krátký příběh, jak se k nám 

dostaly a odkud pocházejí.  

     Paní učitelka Podešvová připravila několik her, kde 

masky mezi sebou soutěžily. Předháněly se, 

spolupracovaly v družstvech, až některým z nalíčených 

masek tekla barva z obličeje, jak do toho dávaly veškeré 

své úsilí. A pak už se tancovalo s balónky, s ocásky, s 

židličkami.  

     Překvapením byla návštěva, kterou tady nikdo nečekal. 

Zaměstnanci školy, v pozoru co se to tady děje, když vítali 

osobu vcházející do budovy školy, kterou pak osobně za 

dětmi dovedli. Do třídy přišel pan bývalý prezident Václav 

Klaus, který zhodnotil svým osobitým způsobem úroveň 

karnevalu. Pozdravil se s dětmi a opět, jak se nečekaně 

objevil, tak také odešel. 

     Odpoledne jsme si moc užili. A nakonec patří veliké 

díky rodičům, kteří se s úžasnou odpovědností věnovali 

vytvoření masek nebo jejich přípravě a pomoci dětem. 

Tento váš čas nebyl určitě zbytečný, velice si toho vážíme 

a věřte, že tímto přístupem k věci přispíváte především 

Vašim dětem k tomu, aby se jednou staly také dobrými 

rodiči. 

       foto a text: archiv školy 

 

INFORMACE O ZÁPISU DO ZÁKLADNÍ 

ŠKOLY JANOVÁ 
Janovská škola přivítala ve středu 4. února sedm budoucích 

prvňáčků, kteří přišli k zápisu. Do lavic zasedli sice jen na 

chvíli a teprve na zkoušku. Od září už však pro mnohé 

z nich bude škola každodenní povinností. 

     Na naší škole se letos systém zápisů pozměnil.  Paní 

učitelka se věnovala dětem individuálně, zhruba dvacet 

minut. Nenásilnou formou se ověřovaly základní znalosti 



 

Celá naše školička se vydala do této obce, která velikostí 

katastru odpovídá přibližně našemu hlavnímu městu. 

     Nebyl to školní výlet, ale cesta za naší žákyní, Eliškou 

Pospíšilovou, která se zúčastnila Karlovského poháru 

mládeže 2015. Po příjezdu jsme viděli, že pro závodníky 

byly zajištěny prakticky profesionální podmínky, které 

vidíme, když fandíme Gábině nebo Lukášovi v televizi. 

My jsme zde přijeli za naší hvězdou Eliškou. Před startem 

sice byla vidět nervozita, ale při průjezdu první zatáčky 

jsme všichni „ jako jeden muž“ povzbuzovali naši 

favoritku. 

     Proběhla tento úsek s neskutečným nasazením a bylo 

vidět, že chce a touží po vítězství. Připomínka toho, že jede 

ve stopě svého bratra Štěpána, který již tady úspěšně školu 

reprezentoval. Čekali jsme a fandili v cílové rovince, kde 

čas běžel na elektronické tabuli. Po proběhnutí cílem jsme 

Elišku doběhli taky. A první co řekla, když pojídala 

tatranku: „ Dala bych si to ještě jednou.“  

     Po sečtení výsledkové listiny všech dvou set dětí 

v různých kategoriích, jsme se dozvěděli úžasnou zprávu, 

která díky manželům Pospíšilovým přišla: ELIŠKA 

VYHRÁLA. Janová má 1. místo ve své kategorii. Díky 

Elišce Pospíšilové a přípravě její rodiny. Jen SKOL 

(lyžařský pozdrav, pozn. red.) do dalších aktivit, ať už na 

lyžích nebo na kole. 

       text a foto: archiv škola 
očima. Ti, kteří stáli poprvé na lyžích, se na druhý den 

ocitli na menší části sjezdovky a ti, kteří se zdokonalovali, 

si mohli užívat celého svahu, který byl každé ráno vždy 

vzorně upraven.  

     Po dnech lyžování jsme večer využívali prostoru 

jídelního sálu, kde jsme se vzájemně bavili scénkami, 

soutěžemi a jinými kulišárnami, které si děti pro sebe 

připravily. Po sobotním obědě, kdy jsme ukončili náš 

pobyt, vysportovaní a unavení, odjížděli jsme ze 

vsetínských vrchů zpět do janovkého údolí. Příští rok 

budeme akci určitě opakovat, pokud nám počasí bude přát. 

     Chceme poděkovat celému vedení horského hotelu 

Vsacký Cáb za služby a pohostinnost, kterých se nám 

dostalo, instruktorům za výbornou práci a rodičům, kteří 

s námi celý pobyt absolvovali, za vstřícnost a pomoc. 

       foto a text: archiv školy 

 

ELIŠKA JE JEDNIČKA 
V pátek 20. února se za krásného slunečného počasí konal 

ve Velkých Karlovicích závod v klasickém lyžování. 

BRUSLENÍ NA LAPAČI 
V době vrcholícího útoku bacilů v České republice, 

zaútočila Janová na viry bruslením. Výbor pro kulturu a 

sport při OÚ Janová přišel s nápadem, starosta pomohl s 

kontakty, s plakáty a dalšími přípravami se připojila 

Mateřská a Základní škola Janová, ale i externí pomocníci 

výboru.  

     V sobotu 7. února se díky spolupráci všech těchto 

nadšenců sešly na ledové ploše na Lapači ve Vsetíně 

desítky bruslařů a bruslařek, hokejistů a krasojezdkyň na 

ocelových nožích. Někdo na kačenkách, někdo s podporou 

mantinelu nebo speciálních konstrukcí, ale všichni nadšení 

z nevšedního pohybu.  

     Zdatní mužové, přibližujíc se k padesátce (nebo naopak 

se už od ní vzdalující), vtrhli na plochu pod heslem Starci 

na ledu. Jejich vnadné polovičky je však pod touto 

značkou odmítly následovat a vznášely se nad ledem 

s heslem Krásná v každém věku. Výjimečnost akce byla 

především v nadšení naprosto všech ročníků na ledě. Od 

dětí po dědečky a babičky. 

JANOVSKÉ LISTY          strana 22 



 



 

JANOVSKÉ LISTY          strana 24 

     Chlapi od šesti skoro do sedmdesáti let se změnili 

s nazutím bruslí v partu ogarů a v tu ránu se začali 

přetahovat o puky. Neexistoval žádný rozdíl, všichni se 

hnali za pryžovou plackou s očima jiskřícíma nadšením. Ti 

starší mohli vzpomínat na doby, kdy ještě slovo zima 

znamenalo, že mrzlo, až praštělo, takže Bečva byla po celé 

měsíce jejich bezpečným a nejlevnějším stadionem. 

Mladší nevzpomínali vůbec, ale bruslili se stejnou vervou. 

     V druhé polovině ledové plochy kroužily vznešeně 

dámy a s nechápavými pohledy kriticky sledovaly ogary 

(dědečky), kterak blázní jako malí Jardové. Jako blesk se 

na ploše pohyboval neznámý létající objekt. Když dámské 

osazenstvo zjistilo, že se jedná o starostu obce, upadalo 

nad tou klučičí rozjíveností do mdlob. 

     Děti ze školky a ze školy nezapomněly na svou 

kamarádku, která se právě v době pořádání akce 

přetahovala se zlými mikroby, a proto nemohla bruslit. 

Vyfotily se a poslaly jí pozdravy z ledové plochy 

s přáními, že jí drží pěstičky s důvěrou v její vítězství.  

     Janová si opět, díky svým aktivním spoluobčanům, 

užila sobotní odpoledne plné srandy a pohybu. Chřipkové 

viry se polekaly studeného ledu a odtáhly daleko od všech 

zúčastněných. A tak se jen ptali všichni sebe navzájem: 

„Kdo má líčka červená jako jablíčka? No přece bruslaři a 

bruslařky z Janové!“ Výborná akce, výborný nápad, 

výborná spolupráce. Jen tak dál. 

        text a foto: Radomír Dolanský 

 

JANOVSKÝ KOŠT SLIVOVICE 2015 
Opět nastal den D pro degustátory valašské svátosti. Jen 

rodilý Valach a jeho nejbližší zasvěcenci dokážou vidět 

v čiré tekutině modravý nádech a dovedou ocenit vůni, 

kterou se určitě nehonosí ani tak vychvalovaný nektar, 

nápoj řeckých bohů. Neboť copyright na vůni i chuť 

bájné valašské slivovice má Radegast, mimo jiné bůh 

hojnosti. A právě ta hojnost byla nabídnuta hostům 

dalšího z  Džejmsovských koštů v Janové. 
     Od 15. hodiny odpolední v sobotu 14. března mohli 

koštéři nasávat vůni, převalovat tekutinu po jazyku, 

hodnotit ji cestou spletitými trubicemi lidského těla 

z pětadvaceti vzorků ovocných kořalek. Na stole byl 

samozřejmě i vzorek č. 26, poněvadž to by nebyli 

Džejmsovci. Ti prostě nemají sílu udržet své chování 

v mezích normálu a vždy si najdou cestičku, jak si 

z někoho udělat prču. Vzorek č. 26 byla totiž voda. 

Pokud by ji někdo nepoznal, určitě by dostal zvláštní 

cenu za propálené trubky. 

     Na stole se třpytilo a zvalo ku koštování 19 vzorků 

trnkové slivovice, tři jabkovice, jeřábovice, meruňka a 

jedna hruška. Koštérů s platnými lístky bylo dvaadvacet. 

Pošmourné počasí k degustaci slivovice přímo vybízelo. 

     O zdařilý průběh akce se samozřejmě zasloužili také 

sponzoři. Byli to: VESELÝ GRUNT s.r.o., BSTS, 

OBEC Janová, ZZJM s.r.o., DNK stavební společnost 

s.r.o., EZE Cars s.r.o., Potraviny Janová Jana 

Kotrlová, Valmon, Potraviny Huslenky J. Trlica. Košt 

v Janové, to samozřejmě znamená živý hudební 

doprovod v podání Luďka Mísaře ze Vsetína. Jedny 

klávesy, jedny hlasivky a sál je plný tanečníků. 

Atmosféra s blížícím se závěrem houstla a je docela 

Ogárku, ty nože mám ešče z doby jak sa kalila ocel. Boty 

takéj už pamatujú nejakých prezidentů. A s tým všeckým 

zme jezdili z Janovéj po Bečvě až po vsetínský splav. 

Dneskaj to možeš v lednu zkúšať tak s plavacím kolem. 
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moc brzy. Někteří degustovali, jiní tancovali, další stíhali 

oboje. Po náročné koštérské práci pro Valachy, ale i pro 

hosty odevšad, následovala zasloužená zábava. Janovský 

košt se opět vydařil. 

      text a foto: Radomír Dolanský 

 

SILVESTROVSKÝ VÝŠLAP NA 

JANOVSKÉ PASEKY JIŽ POČTVRTÉ 
     O tom, že výše zmíněná turistická tradice patří 

k jedné z nejoblíbenějších, svědčí i to, že se závěrem 

roku na různých společenských akcích v obci, ale i při 

běžných setkáních často pokládá otázka: „ Tož co, idete 

letos na Silvestra na paseky?“ Pro mnoho našich 

spoluobčanů se stal výšlap již samozřejmou aktivitou 

posledního dne roku. Proto debata a otázky na dané 

téma, jaké bude počasí, jaká bude cesta, kolik bude lidí, 

snad nikoho nepřekvapí. Trocha sněhu, mírný mrazík, 

pokud možno sluníčko, to je přání všech. 

     Letošní ročník se nám oproti předchozím skutečně 

vydařil. Chůzi nepřekážející sněhová pokrývka, příjemný 

mrazík, slunečno a bezvětří. Co víc si přát? Prostě den 

jako vymalovaný. 

   Netradičně pojaté zahájení silvestrovské vycházky 

hymnou janovských turistů v místním rozhlase 

upozornilo všechny občany, že se za chvilku vychází 

směr koliba. Jak již bývá zvykem, sraz většiny účastníků 

byl v 10:00 hodin před obecním úřadem. Vše 

nasvědčovalo tomu, že letošní ročník, co se účasti týká, 

bude rekordní. Od obecního úřadu se vydalo přes osm 

desítek našich spoluobčanů a po trase Hořanskem se 

přidávali další příznivci. Celkově byla na pasekách 

možné, že některým mezitím přibývaly atmosféry. Kdo 

zvítězí? Velké počítání, z hlav i kalkulaček se dýmilo až 

Jarda Machalec skoro pobíhal po sále s cedulkou Kouření 

zakázáno. Za to by mu někteří divní politici určitě ruce 

líbali. Nicméně z dýmu se vyklubali vítězové Janovského 

koštu 2015. Akademickou půlhodinku před vyhlášením 

vítězů si vyžádal sám vítěz, který se doma válel u televize. 

Neuvěřitelné!  

     V soutěži Poznaj svoju slivovicu zvítězili dva koštéři. 

Jaromír Malučký a Zdenek Kopecký, kteří poznali 

slivovici firmy Veselý grunt, tedy výrobek svého 

zaměstnavatele, jehož firma sídlí v Janové. Ve firmě 

Veselý grunt, jak je vidět, musí být pro Valacha překrásná 

práce.  

     Třetí místo za kvalitní trnkovou získal Milan Grygara 

z Janové. Milan má kvalitní slivovici a při janovských 

koštech se umísťuje pravidelně v horní polovině tabulky. 

Příchuť stříbra měla trnková slivovice pro Aleše Čablu 

rovněž z Janové. Aleš se stává po loňském vítězství na 

janovském koštu celebritou, co se týká kvality valašského 

moku. Cenu předával Jarda Machalec.  

     Zlato za valašské zlato převzal Josef Měrka, do třetice 

z Janové a do třetice za trnkovou slivovici. Cenu mu předal 

starosta obce Janová Karel Eliáš. Josef přítomným 

prozradil, že jeho slivovice je pálená ze zbytků trnek, které 

mu ještě nesežrali cyklisté, projíždějící kolem jeho stromů 

po cyklostezce. V Janové jsou cyklisti pro Valacha horší 

mor než šarka. 

     Po slavnostním vyhlášení výsledků Džejmsovci pozvali 

všechny hosty k hromadné a klidně i opakované degustaci 

vzorků, při které si všichni mohli zpívat… dřív domů 

nepůjdem, až všechno vypijem. No, raději ne, to by šli 
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telefonu, který ale nikdo neslyšel. Což vůbec nevadilo, 

protože slova jsou chytlavá a příjemná nejenom pro 

zakončení turistického roku, ale především jako vzdání 

pocty této naší krásné volnočasové aktivitě. 

     Po několika hodinách posezení, pokecání, pohoštění 

jsme se postupně vydávali k domovu. Cestou jsme 

potkávali ještě další menší či větší skupinky, které si 

vyšláply směrem na kolibu. Možná proto je těžké určit 

přesné číslo, kolik lidí z Janové vlastně letos na Silvestra 

šlapalo. 

Tradiční cíl v kavárně ZZJM a zasloužené kafíčko, čaj 

nebo pivko. Vrcholem dne byla spanilá jízda pana starosty 

na koni s doprovodem podkoní a milovnice těchto zvířat 

Zlatky Svobodové. Před kavárnou ho všichni přivítali 

živého a zdravého. 

     Vlastně živí a zdraví jsme došli všichni a to je přece 

nejdůležitější. Když se k tomu přidá i krásný a příjemný 

pocit, tak stojí za to se zúčastnit nejenom výšlapu na 

Silvestra, ale všech každoročních početných turistických 

aktivit v průběhu roku. 

   Velké díky tradičně patří manželům Chudějovým, ale 

vlastně Vám všem, kteří jste se zúčastnili. Vaše 

přítomnost a účast je odměnou a signálem, že to, co 

společně děláme, má smysl. Za janovské turisty Vám 

všem přejeme krásný rok 2015, hodně zdraví, pohody 

v soukromém i společenském životě. 

Jako malý dodatečný dárek pro chtivé příznivkyně 

lehkého, lahodného, převážně zimního nápoje, 

připojuji tolik žádaný recept na „Malinový punč“: 

0, 5 l červeného vína (značka může dosti ovlivnit celkový 

výsledek) 

0, 5 l vody (z vodovodu či vlastní studny, vrtu) 

100g cukru (používám rafinovaný Krystal)  

kousek skořice a vanilky (když není k mání vanilka, tož 

tam lupnu vanilinový cukřík 10g) 

6 hřebíčků (to jen pro ty, co často svařují víno) 

V první etapě přivést do varu 

Dále pak: 

0, 25 l rumu (pro znalce Tuzemák z Kaufu) 

No a na závěr:  

6 lžic malinového sirupu (letos jsem tam vrazil 

ostružinový, vlastní výroby) 

Rovněž přivést pouze do varu, nevařit, ať tam neco ostane 

Pozn: Zkoušel jsem i rybízový, ale není to ono. 

 

 

více jak stovka Janovjanů a myslím si, že manžele 

Kocurkovi jsme opět nezklamali.  

     Byly totiž obavy z toho, že se na paseky nepůjde. 

Koliba byla od podzimu mimo provoz. Aby byla jistota 

naplněného cíle vycházky s příjemným posezením na 

kolibě, „kapitánka“ janovské turistiky, paní Zdeňka  

Chudějová, telefonicky prověřila, zda Silvestr na 

Pasekách může proběhnout. Slova paní Kocurkové: 

„Otevřeno, občerstvení zajistíme, přijďte a rádi Vás 

uvidíme“, zahnala poslední obavy mnoha účastníků. 

     Dobrá nálada, nádherné počasí, sem tam nějaká ta 

zastávka s občerstvením a posilněním. No prostě idylka 

v přírodě. Po více jak hodině cesty všichni došli ve zdraví 

na kolibu U Kocurků. Stejně jako loni byla koliba cílem 

nadšenců z okolních obcí i ze Vsetína, a tak jsme se mohli 

tradičně pozdravit se známými tvářemi a prohodit pár slov 

při kalíšku trnkové a laskomině od Vánoc. Kotel 

navařeného guláše nebo valašská kyselica chutná tak 

nějak lépe, přestože máme všichni za sebou „svátky 

střídmosti a tvrdé vánoční diety“. 

     Na hřebeni janovského katastru bylo nádherné 

posezení, pokecání s přáteli a ostatními účastníky, doufám 

u všech, vytvořilo pocit příjemně stráveného dne. 

Přestože letos nebyla k dispozici harmonika, jako 

doprovod pro společné zpívání turistické hymny, zapěli 

jsme si ji s úsměvem na tváři a textem na papíru á capella. 

Ti s lepší pamětí si hymnu broukají už bez taháku. 

Doprovod zpěvu se snažila dělat reprodukce z mobilního 



 



 

JANOVSKÉ LISTY          strana 28 

celoživotní uměleckou tvorbou. Se zájmem jsme 

poslouchali vyprávění o jeho dětství, studiích, 

uměleckých začátcích, výtvarné práci při používání 

nejrůznějších výtvarných technik. O jeho výstavách, 

vernisážích, a to nejen doma, ale i v mnoha státech 

Evropy i Ameriky.  

     Jako umělec vyrůstající ve sklářském prostředí se začal 

zabývat technikou leptaného a pískovaného skla, ale i 

klasické mozaiky a skleněných vitráží. Téměř každý z nás 

se už setkal s některým z jeho děl a do našeho podvědomí 

se zapsal především jako krajinář. Až zde jsme však 

mohli poprvé na vystavovaných dílech vidět, že se 

zabýval i portréty. Především v dobách jeho uměleckých 

začátků a na studiích v Brně a Praze v ateliérech svého 

učitele profesora Antonína Strnadela.  

     Jak nám Ilja Hartinger sám prozradil, krása a kouzlo 

valašské krajiny mu tak učarovaly, že zůstal ponejvíce 

věrný tomuto žánru. Nejen malebnost valašské krajiny 

utvářela jeho výtvarný směr, ale i malíři Valašska, jako 

byli Alois Schneiderka, Jan Kobzáň, Karel Hofman nebo 

František Podešva. 

     Ke konci prohlídky, kterou s námi Mistr celou 

absolvoval, nás vyzval, abychom mu pokládali sami 

otázky a ptali se na to, co nás v souvislosti s jeho 

výtvarným uměním nejvíce zajímá. Výzvu jsme s 

povděkem přijali. Otázka střídala otázku a žádná z nich 

nezůstala nezodpovězena. Přiznal se nám, že je velkým 

patriotem rodné Karolinky a svou tvůrčí činností značně 

obohacuje interiéry i exteriéry budov v tomto městě. Je 

dokonce autorem městského znaku a praporu.  

Jistě by se dalo v zajímavém vyprávění dlouho 

pokračovat, žel pro malířovu časovou tíseň jsme se museli 

rozloučit. Za všechny tak učinila Zdenka Chudějová. 

Předala panu Iljovi malou pozornost od janovských turistů 

a k nastávajicímu životnímu jubileu 80. let mu popřála 

hodně zdraví do jeho další tvůrčí činnosti. 

     Dalším cílem našeho výletu bylo místní Muzeum 

sklářství. Bylo otevřeno teprve v loňském roce. 

Prohlídkou expozice jsme si mohli připomenout místní 

historii sklářského řemesla, která se datuje od roku 1860, 

kdy huť založil židovský podnikatel Salomon Reich. 

Sklárnu pojmenoval Karolinina huť, když jí dal jméno po 

své matce. Tím dal i podnět pro pozdější název obce 

Karolinka.  

     V prostorách muzea je k vidění přes 2000 exponátů od 

skla, nástrojů, katalogů s kreslenými návrhy a jinými  

 

Takže všem přeju, ať vám punč šmakuje a když ne, tak 

příští rok na výšlapu zase povleču minimálně 3 litry. Tož 

dojdite.  

text: Ing. Karel Trlica, foto: Ing. Pavel Hromada, Zdenka 

Chudějová, Ing. Lenka Trlicová 

 

PRVNÍ VÝLET JANOVSKÝCH 

TURISTŮ V ROCE 2015 
Turistická sezóna pro janovské turisty začínává oficiálně 

mnohem později. Teprve až s jarním sluníčkem, kdy 

legendární Beskydoš, spolu s janovským starostou, 

odemknou klíčem onu pomyslnou bránu vedoucí k 

beskydským stezkám, chodníčkům a přírodním krásám 

naší vlasti. 

     Jenže pro partu janovských příznivců turistiky se zdá 

tato doba příliš vzdálená. A tak se v návrhu plánovaných 

turistických výletů, který vypracovávají jejich lídři Staňa 

a Zdenka Chudějovi, nutně objevují žádané akce v podobě 

nenáročných poznávacích výletů ještě v zimním období.  

     Jako první takovou akcí v novém roce byla do plánu 

zařazena návštěva nejmladšího valašského města 

Karolinky. Byla spojena s prohlídkou tamní stálé expozice 

sklářského muzea a návštěvou galerie akademického 

malíře Ilji Hartingera s avizovaným osobním setkáním s 

tímto karolinským rodákem. 

     A tak se poslední lednovou sobotu sešla celkem 

početná skupina, převážně seniorského věku, na 

janovském vlakovém nádraží. Vlakem se přepravila do 

cílového místa Karolinky. Kolik nás opravdu nakonec 

bylo, se dalo zjistit až na místě samém, neboť pár, dnes už 

věrných našich příznivců z okolnich obcí jelo vlakem již 

od Vsetína nebo přisedali po trase. V zápisu v turistické 

kronice bude tedy zapsáno číslo 26 jako konečný počet 

účastníků. 

     V tomto, celkem úctyhodném, počtu jsme se přemístili 

přímo k malířovu domu, kde nás Mistr již očekával. Po 

krátkém přivítání následovalo společné fotografování na 

památku i do kroniky. Pak jsme byli vyzváni, abychom jej 

následovali do jeho "království''.  A skutečně jako v 

pohádce jsme si i připadali, když jsme procházeli přes 

stylově upravené prostranství rozsáhlé zahrady do 

umělcových ateliérů a galerie. 

 Právě tak jsme byli mile překvapeni malířovou vstřícností 

a ochotou, s kterou se nám po celou dobu prohlídky 

věnoval. Postupně jsme se seznamovali s jeho  
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dobovými předměty nebo písemnostmi. Nejunikátnějším 

exponátem jsou dvě staré karafy, které prý ještě pamatují 

samotného zakladatele hutě. Nechybí zde audiovizuální 

prezentace, která nám přiblížila náročnost sklářského 

řemesla při výrobě této křehké skleněné krásy. Žel, v 

důsledku hospodářských potíží byla výroba užitkového skla 

postupně utlumována a nyní zde funguje pouze úprava a 

dekorace skla. Sláva, um a historie karolinských sklářů, je 

takto dochována alespoň ve sklářském muzeu. 

     A protože jsme si chtěli překrásného počasí co nejvíce 

užít, z muzea jsme se vydali údolím Raťkov, pokochat se 

pohledem na památkově chráněné valašské roubenky, 

zasazené do sněhem pokrytých strání. Cílem této 

procházky mělo být i občerstvení a odpočinek ve stylovém 

Raťkovském šenku. Ten se však z důvodu obsazených míst 

nekonal. Proto jsme se vydali procházkou zpět k 

vlakovému nádraží.  

     Někteří si dopřáli malé občersvení v jedné z 

karolinských hospůdek a poté jsme již společně očekávali 

příjezd vlaku. Mezitím ještě Zdenka Chudějová stihla 

vytáhnout a rozdat pár listů s textem hymny janovských 

turistů pro ty, kteří ji ještě neznali zpaměti. Chvilka ladění 

na správnou notu a oblíbená melodie už zněla po celém 

nádraží. Odměnou zpěvákům byl i potlesk přítomných 

spolucestujících čekajících na spoj. A to byla i krásná 

pomyslná tečka za vydařeným letošním počinem skvělé 

party janovských turistů. 

  text a foto: Ing. Pavel Hromada 

 

NÁVŠTĚVA POHANKOVÉHO MLÝNA 

ŠMAJSTRLA 

A MUZEA VE FRENŠTÁTĚ 
     Druhá letošní akce janovských turistů byla 

plakátována pod názvem Návštěva pohankového 

mlýna Šmajstrla a muzea. Nabízený pestrý program 

přilákal v úterní ráno 17. února na vlakové nádraží 

úctyhodný počet janovských turistů a jejich příznivců. 

Další část se pak připojila na vsetínském nádraží. Takže 

na zakoupené společné jízdence se objevilo číslo 38, coby 

počet pasažérů, jejichž cílová stanice bylo město pod 

horou Radhošť- Frenštát. 

 Vše probíhalo hladce podle předem naplánovaného 

scénaře a časového harmonogramu manželů 

Chudějových. Tedy i přesun z tamního nádraží MHD do 

místní části města zvané Kopaná. Již po pár minutách pěší 

chůze od autobusové zastávky se objevila před našimi 

zraky silueta objektu starobylého mlýna. Se vším, co k 

takovému mlýnu přináleží, téměř jako z pohádek Jiřího 

Trošky. Nechyběl ani rybník s pověstným vodníkem 

sedícím na vrbě, ani plovoucí pestrobarevné kačenky. 

Scházela už jen ta princezna ze mlejna. Tu však později 

nahradila milá a pohostinná paní mlynářka. 

     Plni prvních dojmů ze scenérie jsme se shromáždili na 

nádvoří a vzápětí nás přišel přivítat sám "pan otec 

mlynář" a majitel mlýna v jedné osobě, Zdenek Šmajstrla. 

A opět jako vystřižen z filmu či pohádky. S 

nepostradatelnou bílou čepicí s usazeným moučným 

prachem. Přivítání bylo skutečně stylové. 

V rukách držel okřínek plný lámanky, kterou za stálého 

humorného povídání rozdával dřevěnou lžící přítomným 

 

 

do nastavených dlaní. Mezitím nás pobízel k její 

konzumaci, neb ta jeho se prý dá pojídat i tepelně 

neupravená. Opravdu dala a chutnala znamenitě. Až 

později při besedě nám vysvětlil proč. Totiž panem 

Šmajstrlou vymyšlenou technologií zpracování je u nich 

pohanka měkčí než z jiných mlýnů.  

     Pohostinné přivítání vystřídala samotná prohlídka 

mlynářského provozu. Jelikož nás bylo více, než jsme 

původně ohlásili, museli jsme ji absolvovat po 

skupinkách. Zde jsme vyslechli odborný výklad o 

zpracování pohanky tradičními postupy. Seznámili jsme 

se i se specifiky zdejšího mlýna, kdy mlynáři používají 

takzvané mechanické loupání, což je několikrát 

opakované obrušování pohankových zrn. Tento postup je 

oproti běžnému termickému, který je založen na horkém 

procesu, o hodně výhodnější, neboť se tak uchovávají 

původní chuťové i výživné vlastnosti této vzácné 

poživatiny. 

     Když se všechny skupiny vystřídaly v prohlídce 

provozu, sešli jsme se ve stylové místnosti, která 

připomínala vzhledem valašský šenk, muzeum nebo 

starobylé krupařství. Po malém občerstvení, které nám 

připravila milá paní mlynářka, přišlo na řadu 

dvouhodinové povídání s panem mlynářem. Ten nám 

prozradil, že je již čtvrtým pokračovatelem mlynářů rodu 

Šmajstrlů. Vyprávění bylo vskutku zážitkem. Aby ne! 

Vždyť pan Šmajstrla, než se v jeho novém živnostenském 

listě v kolonce povolání objevilo slovo mlynář, byl třicet 

let pedagogem.  

     Začátek jeho vyprávění se nesl v duchu odborné 

přednášky o pohance, této ušlechtilé obilnině, kterak se k 

nám dostala z oblasti Asie v dobách tureckých nájezdů. O 

historii pěstování v našich krajích, o výrobcích a 

produktech z ní vyráběných, o blahodárných vlastnostech 

pohanky a jiné. Ne nadarmo se těmto výrobkům říká boží 

dar.  

     Z historie zpracování pohanky ve zdejším mlýně jsme 

se dozvěděli, že jeho zakladatelem byl pradědeček pana 

Šmajstrly v roce 1861. O strastiplné cestě v průběhu 

mnoha desetiletí až po dnešní moderní technologii 

zpracování. Je velmi chvályhodné, že se současný majitel 

snaží zachovávat a zaznamenávat historii mlýna pro další 

generace v co největší míře.  

     Právě proto vybudoval k původnímu stavení místnost, 

kde shromažďuje starobylé předměty, nářadí, nástroje, 

písemnosti a vše co se vztahuje k historii pohankového  
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mlýna. Tak jsme se mohli dozvědět i vidět co je řevno, 

žentour, kadlub, opálka, řičica, ale i to, kdo býval stárek, 

mládek, prášek, či šejdíř. Přišla řada na starobylé 

osvědčené pohankové recepty i na ty, které vymýšlí a 

publikuje sama mlynářova rodina. 

     Není divu, že při takové prezentaci mnozí neodolali a z 

nabízeného bohatého sortimentu pohankových výrobků si 

některé ihned zakoupili. Hodně šla na odbyt kniha Zdeňka 

Šmajstrly nazvaná Pohanka ve mlýně i kuchyni. Autor ji 

zájemcům hned na místě sám podepsal a připojil k 

podpisu i kresbu. Téměř nikdo neodešel, aniž by si 

nekoupil pro sebe či své blízké nějaký dárek vyrobený z 

pohanky. Ať už sáček lámanky, krupice, křupky, nebo 

knížku, omalovánky či jiné věci, které měly vztah k 

pohankovému mlýnu. 

Na závěr exkurze a besedy jsme zápisem do rodinné 

kroniky poděkovali za vstřícnost, kterou nám celá rodina 

prokázala, za všechny pak poděkovala hostitelům Zdenka 

Chudějová. 

     Druhým cílem našeho výletu byla prohlídka 

frenštátského Městského muzea, které se nachází 

v samotném centru města. Překvapilo nás, že toto celkem 

nevelké město má tak bohatou  

expozici. Jak jsme se dozvěděli od našeho průvodce, 

muzeum bylo za svou existenci již třikrát přemístěno. 

Nyní sídlí v budově bývalé chlapecké školy.  

     V průběhu hodinové prohlídky jsme zhlédli celkem 

devět oddělení podexpozic vztahujících se k historii, ale i 

k současnosti frenštátského regionu. Zde jsme si 

připomněli, a někteří se nově dozvěděli, že odtud pochází 

slavní rodáci, kteří se zapsali do české historie. Z těch 

známějších to byl především malíř Antonín Strnadel, 

Břetislav Bartoš – praděd zpěvačky Yvety Bartošové, 

sochař Albín Polášek, autor sochy Radegasta nebo 

pomníku Widrowa Wilsona v Praze, či olympijský vítěz 

ve skoku na lyžích Jiří Raška a další.  

     A poněvadž jsme turisté, se zájmem jsme si prohlédli 

expozici s názvem Kolébka české turistiky. Tady jsme se 

blíže seznámili s historií prvního českého turistického 

spolku Pohorské jednoty Radhošť, která se zasloužila o 

turismus na Valašsku a zvláště o podobu a existenci 

oblasti Pusteven.  

Zaujala nás i expozice věnovaná rozšířenému řemeslu 

valašského regionu, tkalcovství. Tato část byla co do 

rozlehlosti a počtu exponátů největší. Aby také ne. Vždyť 

tkalcovství přinášelo pro zdejší lid obživu po dlouhá  

 

staletí. V 19. století zde byla otevřena první česká škola 

této odbornosti. Zvláště ženy zaujalo oddělení věnované 

odívání a výrobě modrotisku. Jelikož se čas návštěvy 

města našich sousedů z druhé strany Radhoště naplnil, 

odebrali jsme se k nedaleké vlakové zastávce a 

následoval poslední bod programu, odjezd domů. 

     Opět se potvrdilo, že když je akce dobře naplánována 

a organizována, dostaví se výsledek v podobě 

spokojenosti všech jejích účastníků. Za to patří dík 

manželům Chudějovým. 

     text a foto: Ing. Pavel Hromada 

 

WELLNESS HORAL VELKÉ 

KARLOVICE – DEN PRO ZDRAVÍ 
Jaro začíná klepat na dveře. Než se vydáme do přírody na 

různé výšlapy, využíváme možností relaxace. Například 

služeb, které nabízí Wellness Horal ve Velkých 

Karlovicích. Jedna z nabídek letošního plánu janovských 

turistů. 

     Po deváté hodině ranní 10. března, jedeme autobusem 

směr Velké Karlovice. Z Janové do Velkých Karlovic 

rozcestí Soláň s přestupem do údolí Leskové zastávka Pod 

javorem. Zhruba asi po pěti stech metrech a mírném 

stoupání jsme v cíli. Míříme za rehabilitací, odpočinkem a 

hlavně se chceme odreagovat od každodenních starostí.  

     Bazény nabízí různé atrakce. My jsme si užili koupání 

ve třech bazénech. Dva se slanou vodou s teplotou 36ºC, 

plavecký s vodou 28ºC. Děti se vydováděly v jeskyni a 

divoké řece, dospělí dali přednost tryskám a 

hydromasážním lavicím. 

     Naše obavy, že můžou být bazény v důsledku jarních 

prázdnin přeplněny, se nenaplnily. Více návštěvníků bylo 

na lyžařském svahu a užívalo si možná posledních dnů 

lyžování. Modrá obloha a teplé sluníčko tomu odpovídá. 

Vymezené dvě hodiny rychle uběhly. Děti nám 

zpříjemnily den a my s nimi alespoň na chvíli omládli. 

Budou určitě vděčné svým babičkám, za pěkně strávený 

prázdninový den. 

     Do příjezdu autobusu jsme chvíli poseděli a 

povykládali si na vysluněné terase u hotelu. Pak v 

hospůdce Pod javorem malé občerstvení a byl čas jít na 

autobus. Zpáteční cesta bez přestupu až do Janové byla 

rychlejší a tím i příjemnější. 

     Můžeme říct, že máme za sebou opět hezky strávený 

den. A co se nejvíce cení - udělali jsme něco pro své 

zdraví! Proto doporučujeme, zajeďte si užít atraktivity 

Wellnessu, který přitahuje návštěvníky z různých míst 

Česka. Vše je určitě umocněno okolní Valašskou 

přírodou. Prosklená hala Wellnessu umožňuje výhled do 

údolí a nabízí krásná panoramata beskydských hor s 

miloňovskou rozhlednou. 

     Na zpáteční cestě byli janovští turisté v autobuse sami, 

tak padl nápad, že zakončí výlet zpěvem hymny 

janovských turistů. Ovšem téměř všichni si zapomněli 

noty (rozuměj text) doma, takže z nápadu sešlo. Těšíme se 

na další výlety, kterých máme před sebou nespočet. 

Tentokrát s námi byli i dva muži, mimochodem, nejmladší 

a nejstarší účastník. Za dvacet dva spokojených turistů, se 

o své zážitky podělila Zdenka Chudějová. 

text: Zdenka Chudějová 
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Vítej do života 
Jan Spurný  č.p. 273  10. 12. 2014 

Tomáš Dobeš  č.p. 3  30. 12. 2014 

Ingrid Chmelařová č.p. 234  16. 02. 2015 
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Blahopřejeme k jubileu 
Prosinec 
Orságová Lea  č.p. 182  60 let 

Filová Jana  č.p. 204  75 let 

Leden 

Hlavatá Františka č.p. 33  75 let 

Sedláčková Jiřina č.p. 11  75 let 

Pončík Jan  č.p. 209  75 let 

Zajíčková Marie č.p. 137  85 let 

Únor 
Pleváková Dagmar č.p. 251  50 let 

Ulma Josef  č.p. 220  70 let 

Bria Karel  č.p. 142  75 let 

Březen 

Hrtáň Vladimír  č.p. 216  60 let 

KŘÍŽOVKA 
Tajenka z čísla 4/2014: …oslavila sedmdesát let a ukončila práci s dětmi. Vylosována byla Tereza Halašová, Janová 211. 

Blahopřejeme. Výhru si převezměte na OÚ Janová. 

Křížovka č. 1/2015:  Sdružení janovských rodičů dovede bavit… (dokončení v tajence). 

Znění tajenky doručte na kupónu (pod křížovkou) na OÚ Janová, popřípadě zašlete tajenku, vaše celé jméno a bydliště na 

emailovou adresu: janovske.listy@seznam.cz . Výherce obdrží hrníček s motivem zvonice v Janové. 

KUPÓN NA VYLUŠTĚNOU TAJENKU 

Jméno a příjmení:      Adresa: 

Tajenka:  

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

 

 

 

S tichou vzpomínkou… 
Jan Miločik  č.p. 75         17. 1. 2015 

Jaroslav Václavík č.p. 139       28. 1. 2015 

Jarmila Čechurová č.p. 194       08. 2. 2015 

Františka Hrtáňová č.p. 181       19. 2. 2015 

mailto:janovske.listy@seznam.cz
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I. B třída sk. A  

PŘED ZAČÁTKEM JARNÍCH 

FOTBALOVÝCH SOUTĚŽÍ 
Jarní soutěže fotbalového ročníku 2014/2015 jsou těsně za 

dveřmi. Soutěže řízené Krajským fotbalovým svazem Zlín 

začínají o víkendu 29. - 30. března 2015. O týden dříve se 

odehrají předehrávky prvního jarního kola, které se pro 

nepřízeň počasí neuskutečnily na podzim roku 2014. 

     Mužstvo  TJ Tatran Janová figuruje v tabulce na 

posledním 14. místě v soutěži 1. B třídy sk. A. Na podzim 

odehrálo 14 zápasů (1 vítězství, další vítězství po remíze 

na pokutové kopy, 12 proher), skóre 17:53 a jen 5 

získaných bodů. Mužstvo vedl po trenérské výměně na 

přelomu září a října Marcel Beňo, který ovšem na jaře 

bude působit v celku Sokol Kateřinice. 

     S ním taktéž odešli hráči Čtvrtníček Ondřej a Blažek 

Vojtěch, kterým bylo ukončeno hostování v našem klubu 

z Fotbalového klubu Vsetín. Nastala situace, kdo by měl 

mužstvo v tak těžké situaci vést. Trenérského žezla se 

nakonec chopili domácí hráč Jakub Měrka a Petr Vojtíšek.  

     Příprava začala na konci měsíce ledna a mužstvo 

odehrálo zatím tři přípravná utkání na umělé trávě ve 

Vsetíně s těmito výsledky: Janová - Lužná 3:2, Janová - 

Huslenky 3:3, Janová - Leskovec 2:5. Z posil, které se 

rýsují, se jeví jako možní Doležel Štěpán a Němec Nikola, 

oba z FK Vsetín, dále gólman Malaník Radim z TJ Štítná 

nad Vláří. 

Jarní část bude pro mužstvo i oddíl však velmi těžká a 

náročná. Po dvacetiletém působení v klubu končí svou 

činnost Václav Mikušek z osobních důvodů. Jeho místo 

nahradí Lubomír Čabla a Daniel Orság. Oba mají 

pověření jako administrátoři pro styk s FAČR Praha a s 

KFS Zlín eventuálně OFS Vsetín. 

FOTBAL – Jaro 

Periodický tisk územně správního celku. Čtvrtletník Janovské listy vydává Obecní úřad Janová nákladem 250 ks. 

Vydání je distribuováno zdarma. Odpovědný redaktor Radomír Dolanský. Redakční rada: Daniela Mikulcová, Dalibor 
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29. 03. 2015 15:00 hod.  Janová – Jablůnka 

05. 04. 2015 15:30 hod.  Hutisko - Janová 

12. 04. 2015 15:30 hod.  Janová – Franc. Lhota 

19. 04. 2015 16:00 hod.  Hor. Lideč – Janová 

26. 04. 2015 16:00 hod.  Janová – Zašová 

03. 05. 2015 16:30 hod.  Lhota u Vs. – Janová 

10. 05. 2015 16:30 hod.  Janová – Val. Polanka 

17. 05. 2015 16:30 hod.  Prostř. Bečva – Janová 

24. 05. 2015 16:30 hod.  Janová – Lidečko 

31. 05. 2015 16:30 hod.  Hovězí – Janová 

07. 06. 2015 16:30 hod.  Janová – Ratiboř 

14. 06. 2015 16:30 hod.  Kateřinice - Janová 

 Nesmíme opomenout taktéž celek mladších žáků v 

okresním přeboru. Po solidním podzimu figurují na 3. 

místě, nejlepším střelcem v této soutěži je domácí 

janovský Šimon Karlík s 22 brankami. Těm začínají 

soutěže na začátku měsíce dubna 2015. 

     Závěrem přeji oddílu, vedení a samozřejmě oběma 

mužstvům jen to nejlepší a ať se jim vyhýbají zranění a v 

soutěži co nejvíce bodového zisku. 

text: Václav Mikušek, předseda výboru kopané TJ Tatran 

Janová 
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Kompostéry do rodinných a bytových domů zdarma 

 

Obec Janová se v současné době snaží získat finanční prostředky z Operačního fondu 

životního prostředí, určené na nákup kompostérů pro své 

občany. Tato předběžná žádost slouží průzkumu poptávky 

a zúčastnění občané budou v případě schválené dotace a 

většího zájmu upřednostněni. 

 

INFORMACE: 

- plastový kompostér o objemu min. 1000 l 

(půdorys cca 100cm) 

- žadatel není dlužníkem obce 

- žadateli bude kompostér zapůjčen k bezplatnému 

užívání na základě smlouvy o výpůjčce, předpokládá se 

jeho využití pro své osobní účely (tedy kompostování vlastních biologicky rozložitelných 

odpadů z domácnosti a zahrady), po uplynutí 5 let přechází bezplatně do jeho majetku. 

 

Pokud budou finanční prostředky z Operačního fondu obci přiznány, budou kompostéry 

k dispozici v 2. polovině roku 2015. 

 

 

Zde odstřihnout  _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _  

Předběžná žádost o bezplatné zapůjčení kompostéru  

Jméno a příjmení:  

Adresa:  

Telefon  

E-mail:  

Podpis  

Podrobné informace na telefonním čísle 605 408 715 (Karel Eliáš). 

Žádost je možné zaslat i E-mailem: starosta@janova.cz, formulář k dispozici na webových 

stránkách: www.janova.cz 

 

Předběžnou návratku laskavě vyplňte a odevzdejte na OÚ Janová  

 nejpozději do 30. 4. 2015. 

 

 

 

Evidenční číslo OÚ: ……………………
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Vážení spoluobčané, 

     Výstavba kanalizační sítě přináší v naší obci řadu 

problémů. Neuspokojivý stav cest v obci především tam, 

kde se prováděl výkop, je skutečností, se kterou se 

budeme muset všichni ještě nějaký čas potýkat. Někde je 

to horší, jinde lepší. Tam, kde již byl proveden výkop je 

však nutno jezdit pomalu a opatrně, ať už na Řečiskách, 

v Hořansku, ale i jinde. Mějte, prosím, ještě nějakou 

dobu trpělivost, budování kanalizace je věc nezbytná a 

po dobudování podle projektu budou cesty uvedeny do 

původního stavu. 

     Nikdo by se ale asi nechtěl spokojit s tím, že 

komunikace bude opravena jen v místě výkopu v šířce 

1,4 metru. Pokud by k takové opravě došlo, byla by 

cesta defektní a časem by nutně vyžadovala náklady na 

opravu. K takové opravě by došlo, pokud bychom jako 

obec nezískali peníze na opravu v celé šířce vozovky. 

Proto jsme se pokusili získat potřebné finance 

z některých dotačních titulů, které byly vypsány.  

     První možností byl dotační titul vypsaný Zlínským 

krajem na rekonstrukci komunikací v rámci 

Podprogramu na podporu obnovy venkova v roce 2015. 

Projekt byl vypracován na komunikaci v ulicích 

Nábřežní a Řečiska I. Doufejme, že naše žádost bude 

uspokojena a komunikace v této části obce dojde 

k pokládce asfaltu v celé šířce komunikace. Nejenže by 

se touto rekonstrukcí povrch komunikace zcelil, ale 

došlo by i k zvýšení únosnosti proti stávajícímu stavu. 

     Druhým dotačním titulem, ze kterého bychom rádi 

získali finance na rekonstrukci cest je dotační titul 

vyhlášený v rámci Regionálního operačního programu 

Střední Morava. Název projektu je Revitalizace území 

 
v obci Janová. Tento projekt řeší nejen komunikace 

v centru obce, ale také výstavbu dešťové kanalizace 

v ulici za MZ Kavárnou (od domu č.p. 105 po č.p. 74 ) a 

také ozelenění a jiné úpravy nezastavěných ploch.  

     Oprava komunikace v Hořansku bude řešena 

samostatně dohodou s dodavatele firmou Mobiko plus a.s. 

Vzhledem k tomu že komunikace je zde úzká, došlo 

k narušení komunikace mnohde ve větší šířce než 

projektovaných 1,4 m. Mělo by zde proto dojít k opravě 

komunikace v plné šíři. Obec, ve spolupráci dodavatelem 

dělají vše pro to, aby tomu tak bylo. 

     Dne 19. 3. přibyla ke dvěma výše zmíněným žádostem 

o dotaci, žádost třetí. Obec se zapojila do programu na 

podporu separace biologicky rozložitelného odpadu 

(BRO). Předmětem zapojení do tohoto programu bude, 

v případě schválení, zakoupení kompostérů pro občany a 

štěpkovače pro potřeby obce. Více k tomuto tématu je na 

druhé straně tohoto letáku. 

     Závěrem bych chtěl dodat, že projekt počítá s tím, že 

výstavba kanalizační sítě bude ukončena do 31. 8. 2015. 

Poté budou probíhat zkoušky a kolaudační řízení. První 

občané by se mohli začít připojovat nejdříve v listopadu 

letošního roku. Chtěl bych také upozornit občany, že 

žádosti na zpracování projektu na kanalizační přípojky 

k jednotlivým rodinným domům je možné podat na obci 

do 31. 3. 2015. Po tomto datu si budou muset majitelé 

nemovitostí vyřizovat stavební povolení na přípojky sami 

a bez příspěvku obce (1 000 Kč). 

     Nezbývá než doufat, že vše vyjde tak, jak je 

naplánováno a naprojektováno. 

             Ing. Karel Eliáš, starosta obce 
Janová 
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